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Beslutande Jimmy Jansson (S), ordförande 
 Sarita Hotti (S) 

Mikael Edlund (S) 
Majo Brostedt (S) ersätter Lars-Göran Karlsson (S) 
Marie Svensson (S) 
Jari Puustinen (M) 
Göran Gredfors (M) 
Ulf Ståhl (M) 
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Stefan Krstic (L) 
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Anders Nordin (C) 
Erika Rydja Sandvik (L) 
Peter Laufer (SD) 
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Övriga närvarande Camilla Cederlöf politisk sekreterare (L) § 136-169 
Madelene Sönnerfors nämndsekreterare 
Jessica Hänninen nämndsekreterare 
Izabelle Svanström nämndsekreterare 
Pirjo Schreij Paananen kommunstrateg ekonomi  
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KSKF/2022:1 
 

§ 131 
Val till kommunala uppdrag 

Inget valärende finns att behandla vid dagens sammanträde. 
_____ 
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KSKF/2022:107 
 

§ 132 
Inriktningspunkter 2023 för Eskilstuna 
kommunkoncern med investeringsbudget 2023-2027 
för Eskilstuna kommun 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Inriktningspunkter för år 2023 antas enligt Socialdemokraternas, 

Centerpartiets och Moderaternas förslag. 
2. Eskilstuna kommuns preliminära investeringsbudget för anläggningar och 

lokaler om 1 458 miljoner kronor år 2023 och 4 630 miljoner kronor för åren 
2023–2027, antas enligt Socialdemokraternas, Centerpartiets och Moderaternas 
förslag.  

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Stefan Krstic (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga A). 
 
Maria Chergui (V) och Maria Forsberg (V) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga 
B). 

Ärendebeskrivning 
De ekonomiska förutsättningar som kommer att råda framöver är mycket osäkra till 
följd av världslägets påverkan på den samhällsekonomiska utvecklingen. Med 
anledning av det kommer merparten av arbetet med årsplanen att förskjutas mot 
hösten och Årsplan 2023 kommer att behandlas på kommunfullmäktiges 
sammanträde i november.  
 
Den styrande majoriteten väljer att lägga fram inriktningspunkter för 2023 med 
ettåriga åtaganden som riktar sig till nämnder och bolag samt förslag till preliminära 
investeringsbudget för åren 2023–2027.  
 
Inriktningspunkterna är: 
 

• Ett attraktivt Eskilstuna 

• Ett starkt lokalt näringsliv ger fler i jobb 

• Trygghet för alla 

• Beredskap för oväntade händelser 

• Motverka välfärdsbrott 

• Likvärdig skola ger förbättrade kunskapsresultat 
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• Stöd och omsorg för ett självständigt liv 

• Minskad klimatpåverkan 

• Stöd med fokus på kärnverksamheten 

• Hållbart arbetsliv 

• Ekonomiskt ansvarstagande 
 
Förslag till kommunens investeringsbudget för anläggningar och lokaler är preliminär 
och uppgår till 1 458 miljoner kronor år 2023. Totalt för åren 2023–2027 uppgår 
investeringsbudgeten till 4 630 miljoner kronor. Nivån är historiskt hög och beror på 
ett stort behov av verksamhetslokaler, dels på grund av den demografiska 
utvecklingen, dels för att befintliga lokaler inte längre uppfyller sin funktion. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till 
Socialdemokraternas, Centerpartiets och Moderaternas förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
 
Stefan Krstic (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till Socialdemokraternas, 
Centerpartiets och Moderaternas förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) bifallsyrkande till Sverigedemokraternas förslag. 

• Stefan Krstics (L) bifallsyrkande till Liberalernas förslag. 

• Maria Cherguis (V) bifallsyrkande till Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
Socialdemokraternas, Centerpartiets och Moderaternas förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:122 
 

§ 133 
Ägardirektiv för år 2023 till Eskilstuna 
Kommunföretag AB 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Förslag till ägardirektiv för Eskilstuna Kommunföretag AB för år 2023 antas. 

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Stefan Krstic (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga A). 
 
Maria Chergui (V) och Maria Forsberg (V) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga 
B). 

Ärendebeskrivning 
Årliga ägardirektiv är ett av de styrinstrument genom vilka kommunfullmäktige utövar 
sin ägarroll inom kommunföretagskoncernen. I ägardirektiven kan 
kommunfullmäktige – via uppdrag till bolagskoncernen – påverka ortens utveckling 
och viktiga förhållanden till kommuninvånarna. Ägardirektiven 2023 innehåller 
ägarens ambitioner i fråga om inriktning och uppdrag för bolagskoncernen kommande 
år. Direktiven har ambitionen att vara långsiktiga och anger därför en tydlig inriktning 
i form av generella direktiv som gäller tillsvidare. Direktiven innehåller också specifika 
direktiv som uttrycker en rad uppdrag inför kommande år. 
 
Ägardirektiven betonar att moderbolagets syfte är bland annat att arbeta för ökad 
samverkan mellan bolagen och med kommunen samt att strategiska planer beslutade 
av kommunfullmäktige genomförs av bolagen.  
 
Moderbolaget ska säkerställa koncernens långsiktiga ekonomiska utveckling och 
stabilitet så att koncernen och de olika dotterbolagen långsiktigt kan bidra till 
Eskilstunas utveckling. Den genomsnittliga soliditeten för Eskilstuna Energi och Miljö 
AB och Eskilstuna Kommunfastigheter AB ska inte understiga 17 procent. Inriktning 
ska vara att långsiktigt optimera ägarens nytta från bolagskoncernen. Moderbolaget 
fördelar det på dotterbolagen utifrån mål, marknadsförutsättningar och risker inom 
respektive verksamhet. 

 
Ordinarie utdelningskrav på bolagskoncernen är 140,5 miljoner kronor årligen för 
perioden 2021-2023. För år 2023 planeras en extra utdelning som finansieras av 
fastighetsförsäljningen 2020, den bedöms uppgå till 122,7 miljoner kronor. Eskilstuna 
Kommunfastigheter AB ska årligen avsätta 22 miljoner av sitt resultat i särskild 
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utdelning till ägaren, som ska användas till bostadssocialt arbete i kommunen. Den 
särskilda utdelningen är inräknad i Eskilstuna Kommunföretag ABs ordinarie 
utdelningen om 140,5 miljoner kronor till kommunen. 
 

Kommunföretag får i uppdrag att löpande återkoppla koncernens långsiktiga 
ekonomiska förmåga och resultatuppfyllnad samt att årligen fördela utdelningen 
mellan bolagen. Här utgör reavinster vid försäljning en del.  
 
Koncernen och bolagen i koncernen ska arbeta för att successivt höja sin årliga 
resultatnivå. En del i detta sker genom att årligen arbeta med effektiviseringar av sin 
verksamhet. Likt övriga kommunen ligger bolagskoncernens samlade 
effektiviseringskrav på 1,5 procent årligen.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
 
Stefan Krstic (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) bifallsyrkande till Sverigedemokraternas förslag. 

• Stefan Krstics (L) bifallsyrkande till Liberalernas förslag. 

• Maria Cherguis (V) bifallsyrkande till Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:310 
 

§ 134 
Handlingsprogram för räddningstjänst enligt lag om 
skydd mot olyckor 2022-2026 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 

1. Handlingsprogram för räddningstjänsten 2022-2026 antas och gäller från och 
med 2022-07-01. 

2. ”Handlingsprogram för räddningstjänst enligt lag (2003:778) om skydd mot 
olyckor 2020-2023” antagen av kommunfullmäktige 2020-03-26, §45, upphör 
att gälla. 

Ärendebeskrivning 
1 januari 2021 började en reviderad Lag om skydd mot olyckor (LSO) att gälla vilken 
gav Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) föreskriftsmöjlighet inom 
vissa områden. MSB beslutade 1 juni 2021 om en föreskrift med tillhörande allmänna 
råd om struktur i kommunens handlingsprogram för förebyggande verksamhet och 
räddningstjänst (MSBFS 2021:1). Föreskriften innebar att nuvarande 
handlingsprogram behövde skrivas om. 
 
Handlingsprogrammet kan antingen skrivas som ett gemensamt handlingsprogram för 
den förebyggandeverksamheten och verksamheten för räddningstjänst eller som två 
separata handlingsprogram. Detta dokument är endast ett handlingsprogram för 
räddningstjänst, ett handlingsprogram för förebyggande verksamhet enligt LSO 
beslutas separat. Detta handlingsprogram ska betraktas som ett kommunalt 
styrdokument och ska beskriva hur kommunen bedriver verksamheten för att leva upp 
till de nationella målen. 
 
Enligt 3 kap. 8 § Lag om skydd mot olyckor ska kommunen ha ett handlingsprogram 
för räddningstjänst. I programmet ska målen anges för kommunens verksamhet, de 
risker för olyckor som kan leda till räddningsinsatser samt förmåga till 
räddningsinsatser både i fredstid och höjd beredskap. 
 
I 1 kap. 1 och 3 §§ LSO anges de nationella målen och syftet med den verksamhet 
som ska bedrivas enligt lagen: 

• 1 § Bestämmelserna i denna lag syftar till att i hela landet bereda människors 
liv och hälsa samt egendom och miljö ett med hänsyn till de lokala 
förhållandena tillfredsställande och likvärdigt skydd mot olyckor. 

• 3 § Räddningstjänsten skall planeras och organiseras så att räddningsinsatserna 
kan påbörjas inom godtagbar tid och genomföras på ett effektivt sätt. 
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Miljö- och räddningstjänstnämnden har mellan 16 november 2021 och 19 december 
2021 sänt handlingsprogrammet på samrådsremiss till berörda kommunala nämnder, 
bolag, räddningstjänstorganisationer, samt statliga och regionala myndigheter. Den 21 
april 2022 § 57 fattades beslut om Handlingsprogram för räddningstjänsten i miljö- 
och räddningstjänstnämnden efter att remissvar värderats och handlingsprogrammet 
därefter reviderats. Ärendet har nu gått vidare för beslut i kommunfullmäktige. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Ulf Ståhl (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:181 
 

§ 135 
Start av projektering räddningsstation syd 

Beslut 
1. Start för projektering av räddningsstation syd enligt till ärendet hörande 

beräkningsunderlag godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna växer och behovet av ytterligare en räddningsstation i södra Eskilstuna är 
aktuellt för att klara utryckningstider i en växande stad.  
 
Då Region Sörmland har visat intresse av nya lokaler med liknande funktionell och 
geografisk kravbild har förstudien kompletterats och omfattar förutom lokaler för 
räddningstjänsten även lokaler för Region Sörmlands verksamhet om Regionen 
beslutar att gå vidare i nästa steg i samarbetet. En samlokalisering skulle ha stort värde 
både ekonomiskt samt verksamhetsmässigt för både kommun och region då 
respektive verksamhet inte har så stor personalstyrka i tjänst samtidigt. Även Regionen 
beräknas kunna korta sina insatstider på samma sätt. 
 
Projektet omfattar en räddningsstation som kan inrymma både Räddningstjänst och 
ytor för Regionens Sörmlands utvecklingsbehov. På tomten kommer även carport, 
miljöhus och förrådsbyggnad uppföras. Plats lämnas för en kommande vattendamm, 
plats för skumövningar och tankstation. Infartsvägen förstärks för att klara tung trafik.  
Själva stationen byggs i två plan med vagnhallar, tvätthall för både fordon och kläder, 
verkstäder, larmkläder samt personal- och pausutrymmen på plan 1. På plan 2 planeras 
kontorslokaler för respektive verksamhet samt jourrum och möjlighet till friskvård och 
debriefing tillsammans. 
 
Alternativa placeringar har utretts under arbetet med en volymstudie men Lagersberg 
1:3 har visat sig vara bäst lämpad. 
 
Beslut om projektering krävs då det kan bli flera parter inblandade i detta projekt och 
det ger oss möjlighet att ingå de avtal som behövs.  
 
Medel för en projektering finns avsatt i årsplanen. Om en samlokalisering blir aktuell 
kommer kostnaderna för den utökade räddningsstationen att täckas genom 
hyresintäkter i uthyrd del. Kompensation för drifteffekter för bland annat utökade 
personalkostnader i samband med ianspråktagande av räddningstjänstens del kommer 
äskas av Miljö- och Räddningstjänstnämnden. 
 
Säkrare insatstider kommer att leda till att fler nödställda får hjälp och ett större 
trygghet. Fortsatt utbyggnad av stadens södra delar leder till fler utryckningar och 
längre körtider vilket kan pareras med en ny räddningsstation. Ett samarbete med 
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regionen är angeläget då det skulle vara respektive verksamheter till gagn och ge 
samordningsvinster för ett tryggare Eskilstuna. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Ulf Ståhl (M), Stefan Krstic (L) och Maria Chergui (V) yrkar bifall 
till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningskontoret 
Miljö- och räddningstjänstnämnden  
Region Sörmland 
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KSKF/2022:138 
 

§ 136 
Fusion av City Fastigheter i Eskilstuna AB 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Fusionering av City Fastigheter i Eskilstuna AB med Eskilstuna 
kommunfastigheter AB godkänns. 

Ärendebeskrivning 
I arbetet med att möjliggöra ett väl fungerande kårhus i Eskilstuna, beslutade 
kommunfullmäktige den 14 september 2021 § 151 om förvärv av fastigheten 
Vagnmakaren 1. Fastigheten omfattar dels bostadshus, dels lokalbyggnad – gamla Vita 
huset. 
 
Fastigheten ägdes av City Fastigheter i Eskilstuna AB och bolaget förvärvades av 
Eskilstuna Kommunfastigheter AB (Kfast). Lokalbyggnaden ska styckas av och bilda 
en egen fastighet vilken ska förvärvas av Eskilstuna kommun och Nya 
Studentstiftelsen. Det finns en överenskommelse med Kfast om förvärvet. Kfast har 
nyligen lämnat in ansökan om avstyckning av lokalbyggnaden. Nya studentstiftelsen 
förhandlar om försäljning av den hittills ägda fastigheten Vapensmeden 20. 
 
Kfast avser fusionera City Fastigheter i Eskilstuna AB. Fusionen varken försvårar eller 
förhindrar det fortsatta arbetet med avstyckning och förvärv av den blivande kårhus-
fastigheten. Fusionen innebär minskad administration och möjliggör mer rationell och 
effektiv förvaltning för Kfast. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Eskilstuna Kommunföretag AB 
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KSKF/2022:184 
 

§ 137 
Överlåtelse av exploateringsavtal Lagersberg 1:12 
och ny moderbolagsborgen 

Beslut 
1. Överlåtelse av exploateringsavtal för Lagersberg 1:12 och ny 

moderbolagsborgen godkänns. 

Deltar ej 
Kim Fredriksson (SD), Mikael Nygren (SD) och Charlott Elf (SD) deltar ej i den del 
av beslutet som infaller efter att Kim Fredrikssons (SD) återremissyrkande har ställts 
under proposition. 

Ärendebeskrivning 
Exploateringsavtal reglerar genomförandet av detaljplanen Lagersberg 1:12, Stenby 
etapp 5 2020:152-2 i Eskilstuna kommun. Exploateringsavtal för Lagersberg 1:12 har 
beslutats i kommunstyrelsen den 31 augusti 2021 § 200. 
 
Exploateringsavtal för Lagersberg har ingåtts med Signum hem som därefter genom 
bolagsöverlåtelse har överlåtit fastigheten till Magnolia Bostad AB. Signum hem och 
Magnolia önskar att befintligt exploateringsavtal med tillhörande bilagor överlåts i sin 
helhet och att ny moderbolagsborgen från Magnolia Bostad AB ersätter befintlig från 
Signum fastigheter AB. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Maria Chergui (V) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar att ärendet återremitteras för att först inhämta Polisens 
eventuella synpunkter på detaljplanen för Lagersberg 1:12, Stenby etapp 5. 
 
Sarita Hotti (S) yrkar avslag på Kim Fredrikssons (SD) återremissyrkande. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) återremissyrkande. 

• Sarita Hottis (S) avslagsyrkande på Kim Fredrikssons (SD) återremissyrkande. 
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Ordföranden föreslår en propositionsordning där Kim Fredrikssons (SD) 
återremissyrkande ställs mot att ärendet ska avgöras idag. Om kommunstyrelsen 
beslutar att ärendet ska avgöras idag ställs därefter kommunledningskontorets förslag 
under proposition. 
 
Efter ställd proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras finner 
ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Efter ställd proposition på kommunledningskontorets förslag finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detsamma. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, miljö och samhällsbyggnad 
Stadsbyggnadsnämnden 
Signum Fastigheter AB/Signum hem 
Magnolia Bostad AB 
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KSKF/2022:161 
 

§ 138 
Försäljning av del av fastigheten Grönsta 1:7, fyra 
hektar 

Beslut 
1. Försäljning av del av Grönsta 1:7, fyra hektar, godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Bolaget Senior, som tillverkar material som ingår i batterier, har valt att etablera sin 
första verksamhet i Europa i Eskilstuna och i Svista industriområde. I april 2021 
träffade bolaget, fastighetsägaren till det så kallade MECA-huset – Grönsta 2:52 – och 
kommunen en överenskommelse om samarbete för att möjliggöra etableringen i 
Svista. Överenskommelsen innebar bland annat att Senior tecknade ett hyresavtal 
avseende MECA-huset och att ett avtal om markförvärv avseende cirka 12 hektar från 
de närliggande och kommunalt ägda fastigheterna Grönsta 1:7 och 2:18 tecknades. 
Ansökan om avstyckning är inlämnad till Lantmäteriet. Ärendet avvaktar att behövlig 
planändring beslutas och vinner laga kraft. 
 
Senior förbereder inledande markåtgärder och har funnit att de har behov av 
ytterligare cirka fyra hektar direkt öster om de redan förvärvade 12 hektaren för att 
kunna genomföra markåtgärderna med tillhörande masshantering och balansering 
effektivt. Markområdet kommer vidare att vara behövligt för planerad, ytterligare 
utveckling av bolagets verksamhet i Svista. 
 
Ett köpekontrakt avseende de berörda fyra hektaren förbereds med sedvanliga villkor. 
Överenskommet pris är 320 kr/m2 vilket leder till en köpeskilling om cirka 
12 800 000 kronor. Förvärvet av ytan kan hanteras i samma lantmäteriärende som 
avser de inledande 12 hektaren. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Senior Material (Europe) AB 
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KSKF/2022:178 
 

§ 139 
Försäljning av del av fastigheten Grönsta 1:7 - 
Avsiktsförklaring 

Beslut 
1. Upprättad avsiktsförklaring gällande försäljning av Grönsta 1:7, godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Bolaget Senior, som tillverkar material som ingår i batterier, har valt att etablera sin 
första verksamhet i Europa i Eskilstuna och i Svista industriområde. I april 2021 
träffade bolaget, fastighetsägaren till det så kallade MECA-huset – Grönsta 2:52 – och 
kommunen en överenskommelse om samarbete för att möjliggöra etableringen i 
Svista. Överenskommelsen innebar bland annat att Senior tecknade hyresavtal 
avseende MECA-huset och att ett avtal om markförvärv avseende cirka 12 hektar från 
de närliggande och kommunalt ägda fastigheterna Grönsta 1:7 och 2:18 tecknades. 
Ansökan om avstyckning är inlämnad till Lantmäteriet. Ärendet avvaktar att behövlig 
planändring beslutas och vinner laga kraft.  
 
I planeringen av kommande byggnation, har bolaget funnit att de behöver ytterligare 
cirka fyra hektar direkt väster om de redan förvärvade 12 hektaren. Denna försäljning 
behandlas i ärende KSKF/2022:161 vid sammanträdet den 7 juni 2022. Dessa fyra 
hektar är detaljplanerade för verksamhetsmark. Avsikten är att även detta förvärv 
sedan hanteras i den redan inlämnade ansökan till Lantmäteriet. 
 
Bolaget planerar ytterligare utvidgning av verksamheten i Svista. Den planerade 
byggnationen erfordrar cirka 19 hektar. De finns tillgängliga på den kommunala 
fastigheten Grönsta 1:7, väster om de två inledande förvärven. Den delen av 
fastigheten är inte detaljplanelagd. Området, tillsammans med ytterligare kommunalt 
och privatägd mark, planeras detaljplaneläggas för industri- och verksamhetsmark. 
Detaljplanearbetet planeras inledas relativt omgående.  
 
Det är viktigt för bolagets investeringsbeslut att ha säkrat tillgången på mark men 
också att vissa ekonomiska villkor är överenskomna. Parterna är därför överens om att 
teckna en avsiktsförklaring. Överenskommelsen innebär att kommunen åtar sig att 
inte förhandla med annan eller sälja till annan, det berörda området. Kommunen ska 
snarast ansöka om avstyckning av berört område och parterna är överens om att en 
försäljning ska ske av området när en avstyckad fastighet bildats. Priset för förvärvet 
ska då uppgå till 320 kr/m2. Därutöver är parterna överens om att bolaget ska bekosta 
utredningar under planarbetet vilka avser de berörda området.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
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_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Senior Material (Europe) AB 
Eskilstuna Kommunföretag AB 
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KSKF/2022:198 
 

§ 140 
Försäljning av del av fastigheterna Aspestahult 1:1 
och Kjula-Åstorp 2:1 

Beslut 
1. Försäljning av del av fastigheterna Aspestahult 1:1 och Kjula-Åstorp 2:1, 

godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun driver projekt Eskilstuna Logistikpark, ELP. Syftet är att skapa 
arbetstillfällen genom att anlägga en modern verksamhets- och logistikpark md 
anslutning till motorväg och järnväg. 
 
Ett område om cirka 70 000 m2 säljs till MIGS Logistics Properties AB. Ansökan om 
avstyckning är under handläggning vid lantmäteriet. Priset uppgår till 500 kr/m2. 
Köpeskillingen uppgår därmed till cirka 35 miljoner kronor. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
MIGS Logistics Properties AB 
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KSKF/2019:261 
 

§ 141 
Resurstillskott till British Schools AB för den öppna 
fritidsverksamheten under 2018 

Beslut 
1. Utbetalning av resurstillskott avseende öppen fritidsverksamhet under 2018 

om 361 372 kronor till British Schools AB godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen fattade den 28 november 2017 § 332 beslut om skolpeng för år 
2018 till British Schools AB (British). British överklagade beslutet som därefter 
prövats av Förvaltningsrätten i Linköping den 21 mars 2019 i mål nr 489-18. 
Domstolen återförvisade målet till kommunstyrelsen eftersom kommunen inte ansågs 
ha följt gällande bestämmelser angående redovisning av grundbelopp.  
 
Med anledning av domen har kommunstyrelsen tagit ett nytt beslut den 28 maj 2019, 
för att uppfylla skollagens krav avseende redovisning. I beslutet redovisades samtliga 
kostnadsposter i grundbeloppet för skolverksamheten. Kommunen fattade dock inte 
ett särskilt beslut om bidrag för den öppna fritidsverksamheten eftersom det ingick i 
grundbeloppet för elever i årskurs 4-6.  
 
British överklagade det nya beslutet och överklagandet prövades av Förvaltningsrätten 
i Linköping den 27 januari 2021 i mål 5474-19. Domstolen konstaterade i målet att 
lagen tydligt anger att grundbelopp ska utgå för varje verksamhetsform var för sig och 
att ersättning för öppen fritidsverksamhet ska lämnas för varje barn som tas emot i 
verksamheten samt att beräknade kostnader för de olika kostnadsslagen ska redovisas 
var för sig. Domstolen ansåg att kommunen inte hade följt skollagstiftningen då 
bidraget för öppen fritidsverksamhet ingått i grundbeloppet för årkurs 4-6 samt att 
kommunen inte heller hade uppfyllt redovisningskraven avseende verksamheten. Mot 
bakgrund av detta återförvisade domstolen återigen målet till kommunen.  
 
Kommunen fattade ett nytt beslut den 4 maj 2021 § 94 enligt vilket skolpengsbeslut 
för British Schools AB ska redovisas så att grundbelopp för öppen fritidsverksamhet 
är en separat skolpeng för samtliga elever som varit inskrivna i årskurs 4-6 i 
grundskolan. British Schools AB överklagade även detta beslut. Den 21 februari 2022 
meddelade Förvaltningsrätten i Linköping sin dom i mål 4892-21 i vilken 
Förvaltningsrätten förklarade att British Schools AB har rätt till bidrag för den öppna 
fritidsverksamheten under 2018. Förvaltningsrätten upphävde kommunstyrelsens 
beslut och återförvisade målet till kommunen, ”för beräkning av bidragets storlek”.  
 
I sitt yttrande i mål 4892-21 förklarade kommunen för Förvaltningsrätten grunderna 
för sitt beslut samt att kommunen vidhåller vad som framgått av kommunstyrelsens 
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beslut av den 4 maj 2021. Enligt Förvaltningsrättens dom har British Schools AB dock 
rätt till bidrag. Kommunen har tidigare verkställt samtliga domar i ärendet och flera 
gånger förtydligat grunderna för beräkning av bidraget för öppen fritidsverksamhet. 
Kommunledningskontorets jurister bedömer att domen av den 21 februari 2022 
innebär att resurstillskott ska betalas till British Schools AB enligt begäran. Barn- och 
utbildningsförvaltningen har kontrollerat resurstillskottets belopp.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Grundskolenämnden 
Jakob Ladenstedt, British Schools AB 
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KSKF/2021:346 
 

§ 142 
Utbetalning av partistöd för perioden 1 juli-14 
oktober 2022 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Partistöd betalas ut för perioden 1 juli-14 oktober 2022 enligt följande 

Socialdemokraterna  436 968 kronor 
Sverigedemokraterna 265 608 kronor 
Moderaterna  248 472 kronor  
Vänsterpartiet  128 520 kronor 
Liberalerna  111 384 kronor 
Centerpartiet  111 384 kronor 
Miljöpartiet    77 112 kronor 
Kristdemokraterna    77 112 kronor 

Ärendebeskrivning 
Partistöd betalas ut till politiska partier för att stärka deras ställning i den kommunala 
demokratin. Bestämmelser om kommunalt partistöd finns i kommunallagen 4 kapitlet, 
29–32 §§. Kommunfullmäktige har därutöver antagit regler för partistödet i Eskilstuna 
kommun. Av reglerna framgår att partistödet ska betalas ut dels som ett grundstöd till 
varje parti som är representerat i kommunfullmäktige, dels som ett mandatbundet 
stöd.  
 
Partistödet baseras på prisbasbeloppet för föregående år. Grundstödet betalas ut med 
3,0 prisbasbelopp per parti och år och det mandatbundna stödet med 1,2 
prisbasbelopp per mandat och år. Prisbasbeloppet för 2021 är 47 600 kronor. 
Utbetalningen av partistödet delas upp på två tillfällen per år, med undantag för valår 
då utbetalningarna delas upp på tre tillfällen.  
 
Mottagarna av kommunalt partistöd (de politiska partierna) ska årligen lämna in en 
skriftlig redovisning till kommunfullmäktige som visar hur partistödet har använts. 
Redovisningen ska avse hela året och ges in till kommunfullmäktige senast den 30 juni 
året efter det år som redovisningen avser. Redovisningen ska åtföljas av en särskild 
granskningsrapport.  
 
Beslut om utbetalning av partistöd ska tas av kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige får då besluta att stoppa fortsatta utbetalningar till ett parti som 
inte lämnat in redovisningen eller granskningsrapporten i tid. Fortsatta utbetalningar 
kan däremot inte stoppas med hänvisning till redovisningens innehåll, till exempel om 
partistödet har använts till ett annat ändamål än vad som anges i kommunallagen eller 
kommunens regler.  
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Beslut om partistöd för år 2022 
Eftersom det är val till kommunfullmäktige år 2022 ska beslut och utbetalning av 
partistödet ske vid tre tillfällen.  

• Stöd för perioden 2022-01-01—2022-06-30 beslutades av kommunfullmäktige 
den 15 december 2021, § 275, och betalades ut i januari 2022.  

• Stöd för perioden 2022-07-01—2022-10-14 ska beslutas av 
kommunfullmäktige i juni 2022 och betalas ut i juli 2022.  

• Stöd för perioden 2022-10-15—2022-12-31 ska beslutas av 
kommunfullmäktige i oktober 2022 och betalas ut i november 2022. Det 
beslutet baseras på den nya mandatfördelningen i kommunfullmäktige efter 
valet. Det nyvalda kommunfullmäktige tillträder den 15 oktober. 

 
Kommunfullmäktige ska nu således besluta om partistöd för perioden 2022-07-01—
2022-10-14. Det finns åtta partier i kommunfullmäktige och samtliga ledamotsplatser 
är tillsatta. Samtliga partier har kommit in med redovisning och granskningsrapport 
för år 2020 i tid.  
 
Grundstödet uppgår under 2022 till 142 800 kr per parti. Av detta betalades 50 
procent (71 400 kr) ut i januari. Resterande delar avses betalas ut med 30 procent 
(42 840 kr) i juli och 20 procent (28 560 kr) i november.  
 
Grundstödet ska, enligt kommunens regler, utbetalas även till ett parti som upphört att 
vara representerat i kommunfullmäktige. Det betalas då ut under tolv månader efter 
det att representationen har upphört. Denna bestämmelse tillämpas både på ett parti 
som på grund av resultatet i ett val inte längre är representerat i kommunfullmäktige 
och på ett parti där samtliga ledamöter har avgått och någon ny ledamot inte kan 
utses.  
 
Det mandatbundna stödet betalas ut för mandat för vilket en vald ledamot är fastställd 
enligt 14 kapitlet vallagen, och därmed inte för tomma platser i kommunfullmäktige. 
 
Även det mandatbundna stödet betalades ut med 50 procent av helårsstödet i januari, 
och avses betalas ut med 30 procent i juli och 20 procent i november. Den tredje 
utbetalningen beräknas utifrån mandatfördelningen efter valet.  
 
För perioden 1 juli – 14 oktober 2022 uppgår partistödet till följande belopp för 
respektive parti. 
 
Parti Mandat Grundstöd Mandatbundet 

stöd 
Totalt 
partistöd  

Socialdemokraterna 23 42 840 394 128 436 968 

Sverigedemokraterna 13 42 840 222 768 265 608 

Moderaterna 12 42 840 205 632 248 472 

Vänsterpartiet 5 42 840 85 680 128 520 

Liberalerna 4 42 840 68 544 111 384 
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Centerpartiet 4 42 840 68 544 111 384 

Miljöpartiet 2 42 840 34 272 77 112 

Kristdemokraterna 2 42 840 34 272 77 112 

Totalt 65 342 720 1 113 840 1 456 560 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Stödberättigade partier  
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, ledningsstaben 
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KSKF/2022:201 
 

§ 143 
Regler för partistöd i Eskilstuna kommun 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Reviderade regler för partistöd i Eskilstuna kommun antas i enlighet med 

kommunledningskontorets förslag och träder ikraft den 1 januari 2023.  
2. Kommunfullmäktiges beslut från den 14 december 2017, § 314, upphävs från 

och med den 1 januari 2023.  

Ärendebeskrivning 
Kommuner får ge ekonomiskt bidrag och annat stöd till politiska partier för att stärka 
deras ställning i den kommunala demokratin (partistöd). Partistöd får ges till partier 
som är representerade i kommunfullmäktige och som är juridiska personer. Partistöd 
får också ges till partier som har upphört att vara representerade i 
kommunfullmäktige, dock endast under ett år efter det att representationen har 
upphört.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om partistödets omfattning och formerna för det. 
Stödet får inte utformas så att det otillbörligt gynnar eller missgynnar ett parti. Beslut 
om utbetalning av partistöd ska fattas av kommunfullmäktige minst en gång per år.  
 
Mottagarna av partistöd (de politiska partierna) ska årligen lämna in en skriftlig 
redovisning över hur partistödet har använts. Redovisningen ska avse kalenderåret och 
lämnas in senast den 30 juni efterföljande år. En av mottagaren utsedd särskild 
granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur mottagaren har 
använt partistödet. Kommunfullmäktige får besluta att stöd inte ska betalas ut till ett 
parti som inte har lämnat in redovisning eller granskningsrapport i tid.  
 
Kommunfullmäktige har beslutat om regler för partistöd i Eskilstuna kommun. Den 
senaste ändringen av reglerna gjordes den 14 december 2017, § 314, och trädde ikraft 
den 15 oktober 2018. Kommunledningskontoret har, efter dialog med partiernas 
gruppledare, tagit fram ett förslag till reviderade regler för partistöd.  
 
Av det nya förslaget framgår att hela partistödet ska betalas ut en gång per år. Tidigare 
har det betalats ut halvårsvis, med undantag för valår då utbetalningen delas upp på tre 
tillfällen per år. Fördelningen av partistödet föreslås baseras på mandatfördelningen 
per den 15 oktober föregående år. En konsekvens av detta är att förändringen av 
partistödets fördelning efter ett val sker per den 1 januari året efter valet i stället för 
den 15 oktober valåret. Detta kommer att tillämpas första gången efter 2026 års val, 
eftersom nuvarande regler föreslås gälla till och med den sista december 2022.  
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En annan förändring som föreslås är att ett utbildningsstöd införs. Partistödet 
kommer därmed att bestå av ett grundstöd med tre prisbasbelopp per parti, ett 
mandatbundet stöd med 0,6 prisbasbelopp per mandat och ett utbildningsstöd med 
0,6 prisbasbelopp per mandat.  
 
I de tidigare bestämmelserna har det prisbasbelopp som tillämpats varit 
prisbasbeloppet för föregående år. Nu föreslås att partistödet i stället ska baseras på 
aktuellt prisbasbelopp för det år som partistödet avser. I övrigt är förslaget 
kostnadsneutralt.  
 
Kommunledningskontoret föreslår att förslaget till reviderade regler för partistöd 
antas och träder i kraft den 1 januari 2023.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Göran Gredfors (M) och Maria Chergui (V) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:202 
 

§ 144 
Regler för politiska sekreterare i Eskilstuna kommun 

Beslut 
1. Regler för politiska sekreterare i Eskilstuna kommun antas enligt 

kommunledningskontorets förslag och träder ikraft den 1 juli 2022.  
2. Kommunstyrelsens beslut från den 6 november 2018, om regler med 

anställningsvillkor m.m. för politiska sekreterare, upphävs från och med den 
30 juni 2022.   

Ärendebeskrivning 
Kommuner får anställa politiska sekreterare för att biträda de förtroendevalda i det 
politiska arbetet. Kommunstyrelsen har tidigare beslutat om regler om 
anställningsvillkor m.m. för de politiska sekreterarna i kommunen. 
Kommunledningskontoret har, efter dialog med partiernas gruppledare, tagit fram ett 
reviderat förslag till regler för politiska sekreterare.  
 
Politiska sekreterare är formellt sett inte förtroendevalda utan anställda i kommunen. 
Uppdraget är att biträda de förtroendevalda i det politiska arbetet. 
Sysselsättningsgraden baseras på det antal mandat som respektive parti erhållit i valet 
till kommunfullmäktige. 
  
I det nya förslaget tydliggörs att det är kommunstyrelsen som är anställningsmyndighet 
för de politiska sekreterarna och att de har sin organisatoriska placering på 
kommunledningskontoret. De har sin arbetsplats i kommunens lokaler.  
 
Anställningen är tidsbegränsad. Det föreslås nu att de politiska sekreterarna får 
anställas som längst till och med den 31 december istället för den 15 oktober valåret, 
det vill säga att anställningstiden kopplas till kommunstyrelsen istället för 
kommunfullmäktiges mandatperiod.  
 
De politiska sekreterarna anställs av personalutskottet, som även kan avsluta 
anställningen. Det föreslås att den ömsesidiga uppsägningstiden ska vara en månad. 
Uppsägning från arbetsgivaren kan ske utan angivande skäl och en politisk sekreterare 
kan arbetsfrias under uppsägningstiden.   
 
I det nya förslaget tydliggörs också att respektive gruppledare ansvarar för att leda och 
fördela arbetet. Det formella chefsansvaret åligger kommunledningskontorets 
administrativa direktör, som också föreslås vara arbetsmiljöansvarig.  
 
Kommunledningskontoret föreslår att de nya reglerna ska antas och träda ikraft den 1 
juli 2022. Det innebär att det redan under innevarande mandatperiod finns en 
möjlighet för partierna att förlänga de nuvarande politiska sekreterarnas anställning till 
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och med årsskiftet. Individuella beslut om förlängd anställning fattas i sådant fall av 
personalutskottet.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Maria Chergui (V) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:137 
 

§ 145 
Återrapportering av uppdrag i ägardirektiv till 
Eskilstuna Logistik och Etablering - Utveckling av 
Eskilstuna flygplats 

Beslut 
1. Eskilstuna kommunföretags rapport av uppdraget att undersöka 

förutsättningarna att utveckla en kommersiell flygplats godkänns och 
uppdraget avslutas. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommunföretag AB och dess dotterbolag Eskilstuna Logistik och 
Etablering (ELE) har enligt ägardirektivet ansvar för att förvalta och utveckla 
flygplatsen samt att under innevarande mandatperiod undersöka förutsättningar för en 
kommersiell flygplats för beslut om flygplatsens utveckling ska fattas. En dialog ska 
föras med Försvarsmakten. 
  
Bolagets övergripande mål är ökad sysselsättning och högre lönenivåer i Eskilstuna.  
ELE ska främja målet fler i jobb och ska arbeta för fler jobb genom 
företagsetableringar i hela Eskilstuna inklusive Eskilstuna Flygplats. ELE har under 
redan genomförd beredningen varit i kontakt med såväl privata aktörer som visat 
intresse för flygplatsen, som med statliga myndigheter. Dessa kontakter har inte givit 
någon klar riktning för det fortsatta arbetet.  
 
För att skapa ökad kunskap om Eskilstuna Flygplats förutsättningar för en positiv 
utveckling beslutades i maj 2021 att en extern mäklare/rådgivare skulle upphandlas 
och engageras för uppdraget.  
 
Fas 1 i det uppdraget innebar kortfattat:  

- Genomföra en marknadsanalys genom att identifiera och intervjua flygbolag, 
kurir/transportbolag, näringslivet, flygplatsoperatörer/investerare mfl för att 
undersöka det övergripande intresset av att utveckla flygplatsen.  

- Övergripande ekonomiska beräkningar för flygplatsdrift och utveckling.  
 
I uppdraget låg en eventuell fas 2:  

- Detaljerade, fördjupade och skarpa diskussioner och analyser med potentiella 
intressenter/köpare kring utveckling av flygplatsen med tillhörande 
affärsplaner.  

 
Slutsatsen efter fas 1 i projektet var att konsulten inte kunnat identifiera någon lämplig 
möjlig investerare i detta skede och att det för närvarande inte går att identifiera någon 
affärsmodell för flygplatsen som skulle stödja en privat investerare att ta ett beslut om 
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att köpa flygplatsen eller att ingå ett koncessionsavtal utan ekonomiskt stöd. 
Osäkerheterna inom luftfartens utveckling i kombination med osäkerheten i samband 
med konkurrenternas utvecklingsplaner är för höga.  
 
Eskilstuna Logistik och Etablering ABs styrelse har därför på styrelsemöte den 21 
mars, efter rapportering av upphandlad mäklare/rådgivare, beslutat att inte gå vidare 
med upphandlad mäklare/rådgivare till nästa fas i utvecklingsprojektet.  
Mäklaren/rådgivaren bedömer att det är mer rimligt att hitta eventuell investerare 
inom 5-10 år. Mot bakgrund av ovan fattade styrelsen för Eskilstuna Kommunföretag 
AB vid styrelsemöte 22 mars också att en paus behöver tas i projektet och delar 
styrelsen i Eskilstuna Logistik och Etablering ABs beslut om att inte gå vidare med 
upphandlad mäklare/rådgivare. 
 
Kommunledningskontoret delar Eskilstuna kommunföretag ABs bedömning att 
avsluta projektet. Med tanke på det osäkra världsläget och Rysslands invasion i 
Ukraina kan också Försvarsmaktens syn på Eskilstuna Flygplats förändras. Därför har 
en konkret fråga ställts till försvaret om deras syn på en framtida användning av 
flygplatsen och marken där flygplatsen är belägen. Ett nästa steg för flygplatsen blir 
avgörande av hur Försvarsmaktens svar ser ut. Målet att minska kostnaderna för 
driften kvarstår. Kommunledningskontoret föreslår därför kommunstyrelsen att stödja 
Eskilstuna kommunföretags slutsats om att avsluta uppdraget.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Eskilstuna Kommunföretag AB 
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KSKF/2022:154 
 

§ 146 
Årsredovisning samt ansvarsfrihet för 
Vårdförbundet Sörmland 2021 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Direktionen och ledamöterna i styrelsen för Vårdförbundet Sörmland beviljas 

ansvarsfrihet för 2021. 
2. Årsredovisning 2021 för Vårdförbundet Sörmland anmäls och läggs till 

handlingarna. 

Deltar ej 
Göran Gredfors (M) deltar ej i beslutet. 

Ärendebeskrivning 
De av kommunfullmäktige utsedda revisorerna har granskat verksamheten i 
Vårdförbundet Sörmland. 
 
Revisorerna bedömer att direktionen i Vårdförbundet Sörmland har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synvinkel tillfredställande 
sätt. Räkenskaperna bedöms i allt väsentligt vara rättvisande. Förbundets målsättningar 
kan delas upp i verksamhetsmål, finansiella mål, inriktningsmål, miljömål, 
kvalitets- och servicemått samt övriga uppdrag utbildning. Sammanlagt bedöms 14 
mål/mått uppfyllda, 11 delvis uppfyllda och 1 ej uppfyllda. Revisorerna bedömer att 
redogörelsen för Vårdförbundets måluppfyllelse förefaller rimlig utifrån vår löpande 
granskning av Vårdförbundets verksamhet 
 
Revisorerna instämmer i förbundets bedömning att balanskravet för 2021 är uppfyllt. 
Förbundet redovisar ett balanskravsresultat på 1 821 000 kronor och orealiserade 
reavinster på 781 000 kronor. 
 
Revisorerna bedömer att Vårdförbundet Sörmlands 2021 årsredovisning är upprättad i 
enlighet med lagens krav och god redovisningssed i övrigt. Revisorerna tillstyrker 
respektive kommunfullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de 
enskilda ledamöterna i densamma. 
 
Kommunledningskontoret föreslår att direktionen och ledamöter i styrelsen för 
Vårdförbundet Sörmland beviljas ansvarsfrihet för 2021 samt att årsredovisning 2021 
för Vårdförbundet Sörmland läggs till handlingarna.  
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till:  
Vårdförbundet Sörmland 
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KSKF/2022:165 
 

§ 147 
Årsredovisning för donationsstiftelser år 2021 

Beslut 
1. Stiftelsernas årsredovisningar för år 2021 godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun donationsfonder 1 är en samförvaltning av 36 stycken stiftelser.  
  
En stiftelse (Gyllenhjelmska stiftelsen) betalar fastighetsskatt, övriga stiftelser är 
skattebefriade. De ingående stiftelsernas ändamål enligt stadgarna är främjande av 
utbildning, socialverksamhet, miljö samt kultur. 

 
För de stiftelser som ingår i samförvaltningen och har en förmögenhet överstigande 
1 500 000 kronor har särskilda årsredovisningar upprättats. Årsredovisningarna har 
upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och bokföringsnämndens allmänna råd 
(BFNAR 2016:10) och årsboksluten har upprättats i enlighet med 
årsredovisningslagen och bokföringsnämndens allmänna råd (BFNAR 2017:3) om 
årsbokslut i mindre företag vilket kan innebära bristande jämförbarhet mellan 
räkenskapsåret och det närmast föregående räkenskapsåret.  

  
För godkännande av kommunstyrelsen överlämnas följande årsredovisningar för  
år 2021. 

Stiftelse                                                                  Org. nr 

Eskilstuna kommun donationsfonder 1 (samförv)  818001-0574  
 

Göran Karlsson minnesstiftelse                                                 817605-3299 
Gultbrunnska sterbhusets stiftelse                                             818000-2068 
Gyllenhelmska stiftelsen    818000-4585 
Samstiftelse för grundskolan                                                     818000-7638 
Sociala samstiftelsen för Eskilstuna kommun                           818001-4089 
Axel och Ida Karlssons stiftelse                                                818000-5889 
Kylanderska stiftelsen                                                               817606-6911 
Eskilstuna kommunala tjänstemannaför. Stiftelse                    818000-8289 

Kommunledningskontorets bedömning 

Kommunledningskontoret föreslår att underlaget som lämnats från servicenämnden 
ska godkänns. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
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_____ 
 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, ekonomi och kvalitet  
Servicenämnden 
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KSKF/2022:177 
 

§ 148 
Sammanträdesplan för 2023 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen sammanträder vid följande tillfällen 2023, klockan 15.00:  

Tisdagen den 10 januari  
(konstituerande sammanträde - observera, klockan 08.30) 
Tisdagen den 17 januari 
Tisdagen den 14 februari 
Tisdagen den 28 mars 
Tisdagen den 2 maj 
Onsdagen den 7 juni 
Tisdagen den 29 augusti 
Tisdagen den 26 september 
Tisdagen den 24 oktober 
Tisdagen den 28 november 

 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträder vid följande tillfällen 2023, 

klockan 08.30:  
Tisdagen den 10 januari (i anslutning till KS, start kl. 10.00) och onsdagen den 
11 januari  
Tisdagen den 7 februari och onsdagen den 8 februari 
Tisdagen den 21 mars och onsdagen den 22 mars 
Tisdagen den 25 april och onsdagen den 26 april 
Tisdagen den 30 maj och onsdagen den 31 maj 
Tisdagen den 22 augusti och onsdagen den 23 augusti 
Tisdagen den 19 september och onsdagen den 20 september 
Tisdagen den 17 oktober och onsdagen den 18 oktober 
Tisdagen den 21 november och onsdagen den 22 november 

 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige sammanträder vid följande tillfällen 2023, klockan 09.00:  
Torsdagen den 2 februari 
Torsdagen den 2 mars 
Torsdagen den 13 april 
Onsdagen 17 maj 
Tisdagen den 20 juni och onsdagen den 21 juni 
Torsdagen den 14 september 
Torsdagen den 12 oktober 
Torsdagen den 9 november 
Torsdagen den 14 december 
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Ärendebeskrivning 
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till sammanträdesplan för år 2023 
för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och arbetsutskottet. För 2023 föreslås nio 
sammanträdesprocesser med arbetsutskott, kommunstyrelse och kommunfullmäktige. 
 
Flera faktorer påverkar sammanträdeplaneringen, till exempel kommunallagens regler 
om när kommunstyrelsen och kommunfullmäktige måste hantera olika ärenden. 
Förslaget är också anpassat till kommunens planerings- och uppföljningsprocess och 
ska ge rimliga förutsättningar för nämndernas sammanträdesplanering.   
 
Såväl nämnderna som Eskilstuna Kommunföretag AB (med dotterbolag) bör i 
möjligaste mån anpassa sina sammanträdesdagar till kommunstyrelsens och 
kommunfullmäktiges sammanträdesplan, för att kommunkoncernens ärendeprocess 
ska vara effektiv. Förslag på sammanträdesdagar för nämnderna kommer att utarbetas 
i samråd mellan respektive förvaltning, serviceförvaltningen och 
kommunledningskontoret. I den planeringen kommer det bland annat att tas hänsyn 
till när olika ärenden i planerings- och uppföljningsprocessen behöver vara 
nämndbehandlade.  
 
Följande sammanträdesdagar planeras för boksluts- och budgetberedning under 2023:  
Onsdagen den 25 januari – Strategidag 
Onsdagen den 15 februari och torsdagen den 16 februari – Bokslutsberedning 
Onsdagen den 15 mars – Budgetupptakt  
Onsdagen den 10 maj – Budgetberedning  
Onsdagen den 4 oktober och torsdagen den 5 oktober – Budgetberedning  
 
I planeringen finns också andra, viktiga datum för kommunens organisation, så som 
övergripande arrangemang. Dessa har sammanställts i en särskild bilaga. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, ledningsstaben  
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, ekonomi och kvalitet  
Samtliga nämnder  
Eskilstuna Kommunföretag AB 
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KSKF/2022:131 
 

§ 149 
Länsgemensam målbild för Nära vård i Sörmland 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Länsgemensam målbild för Nära vård i Sörmland antas. 

Ärendebeskrivning 
Nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård (NSV) har vid sitt möte den 11 
mars 2022 (§ 4/22, diarienummer NSV22-0008) beslutat att anta länsgemensam 
målbild för Nära vård i Sörmland. Samtidigt rekommenderade NSV att Region 
Sörmland och länets kommuner fattar beslut om att anta målbilden i lämplig politisk 
församling före den 1 september 2022. 
 
Utifrån överenskommelser mellan staten och Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
om en god och nära vård under åren 2020, 2021 och 2022 har Sörmlands 
närvårdsstruktur på uppdrag av NSV arbetat fram en målbild som anger riktningen 
framåt. Omställningen är ett långsiktigt arbete och målbilden sträcker sig till 2035. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har fått möjlighet att yttra sig i ärendet och föreslår 
kommunfullmäktige att anta målbilden. Målbilden för Nära vård i Sörmland lyfter 
bland annat tillit, samverkan och utveckling och särskilt närhetsaspekten ska leda till 
ökad trygghet för individen. Detta ligger väl i linje med Eskilstunas vision 2030. Vidare 
är omställningen mot Nära vård ett arbete som drivs nationellt, regionalt och lokalt. 
Vissa framsteg är beroende av att andra aktörer, såsom vårdcentraler och 
specialistvård eller kommunens berörda nämnder/förvaltningar, är med i 
omställningen och bidrar på sitt sätt. Att ha en länsgemensam målbild för 
omställningen mot Nära vård är gynnsamt både för Eskilstuna kommun och för 
kommunens invånare.  
 
Målbilden innebär i sig inga omedelbara kostnader för Eskilstuna kommun. De 
kostnader som exempelvis vård- och omsorgsnämnden har idag för 
omställningsarbetet mot Nära vård täcks av statsbidrag. På nationell nivå finns 
indikationer på att kostnaden för kommunal hemsjukvård har ökat under senare år. 
Detta är en utveckling som antas ha skett (och eventuellt kan fortsätta ske) oberoende 
av om det hade funnits eller finns en länsgemensam målbild för Nära vård eller inte. 
En länsgemensam målbild bidrar snarare till att andra aktörer i vård- och 
omsorgssystemet ökar sitt fokus på en stark primärvård som bas, vilket i sin tur antas 
underlätta hela omställningsarbetet. 
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Majo Brostedt (S) och Stefan Krstic (L) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 

Beslutet skickas till: 
Region Sörmland 
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KSKF/2022:119 
 

§ 150 
Svar om deltagande i Åtgärdsprogram för 
Södermanlands miljö 2022-2026 

Beslut 
1. Eskilstuna kommun ställer sig bakom arbetet med Åtgärdsprogram för 

Södermanlands miljö 2022-2026 (ÅFM) och avser att medverka i 
genomförandet av de åtgärder i programmet som är relevanta utifrån 
koncernens verksamhet och prioriteringar. 

Ärendebeskrivning 
Sveriges miljömålssystem består av ett generationsmål, 16 miljökvalitetsmål och ett 
antal etappmål inom områdena avfall, biologisk mångfald, farliga ämnen, hållbar 
stadsutveckling, luftföroreningar och klimat. Länsstyrelsen i Södermanlands län har i 
dialog med aktörer i länet tagit fram regionala åtgärder för miljömålen för perioden 
2022-2026, Åtgärdsprogram för Södermanlands miljö 2022-2026 (ÅFM).  
 
Eskilstuna kommun har deltagit i framtagandet av programmets åtgärder som nu 
förankras i länets kommuner. Fokus under framtagandet har varit att ta fram ett 
underlag/handlingsplan för de prioriterade insatser för miljömålen som länets aktörer 
behöver samverka kring för att genomföra. Eskilstuna kommun har identifierat vilka 
åtgärder som kommunen avser delta i, detta redovisas i till ärendet tillhörande bilaga. 
Konsekvenserna av att miljömålen inte nås är stora för människors hälsa, för våra 
ekosystem och för samhällets ekonomi.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen i Södermanlands län 
 

  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-06-07 

Sida 
 

39(71) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:173 
 

§ 151 
Svar på remiss - Sörmlands näringslivsstrategi 
2022-2030 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag till yttrande över Sörmlands 

näringslivsstrategi 2022–2030 antas som Eskilstuna kommuns svar. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har fått möjlighet att yttra sig över Sörmlands näringslivsstrategi 
2022–2030. Region Sörmland har arbetat fram förslag på näringslivsstrategi för 
Sörmland som en del i att genomföra den regionala utvecklingsstrategin, 
Sörmlandsstrategin. 
 
Näringslivsstrategin ska: 

• Identifiera och tydliggöra områden som är viktiga för näringslivets utveckling. 

• Öka effektiviteten i näringslivsarbetet 

• Ange riktning i Region Sörmlands prioriteringar inom näringslivsområdet.  
 
Näringslivsstrategin utgår från att ekonomisk, social och miljömässig hållbar utveckling alla är 
förutsättningar för ett konkurrenskraftigt näringsliv. Ett näringsliv som växer och utvecklas, skapar 
arbetstillfällen med goda arbetsvillkor och tar hand om jordens resurser på ett ansvarsfullt sätt. 
Hållbarhetsperspektivet genomsyrar därför hela strategin och dess framtida genomförande. 
Näringslivsstrategin tar hänsyn till Agenda 2030 och påverkar framförallt mål 8, 9 och 12. 
 
Branschbredden är relativt låg i Sörmland och näringslivstillväxten svag jämfört med riket. 
Sörmland är ett län med högre andel industri och tillverkning jämfört med riket och industrin är 
vår motor som påverkar hela länet.  
 
Kompetensförsörjning lyfts ofta som det största hindret för näringslivets tillväxt, utbildningsnivån 
i länet är låg och näringslivets utveckling gör att kraven på kompetens till stor del ökar. Efterfrågan 
är hög, arbetslösheten är hög och matchningen mellan jobb och arbetssökande är låg. 
 
Nya företag och nya innovativa företag i Sörmland är relativt få till antalet och Retrots att 
Sörmland har gått framåt inom området så är det från låga nivåer. 
 

Strategiskt område 1: Sörmlands förutsättningar och framtid.  
Sörmland är platsen för framtidens näringsliv. 
 
Detta når vi genom att:  

• samverka för ett attraktivt företagsklimat,  

• underlätta företagsexpansion och strategiska etableringar,  

• främja energiomställning och stabil energiförsörjning 
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Strategiskt område 2: Innovation och konkurrenskraft  
Sörmland har ett växande och internationellt konkurrenskraftigt näringsliv 
 
Detta når vi genom att:  

• verka för ett mer diversifierat näringsliv 

• stimulera ökad innovation, digitalisering och omställning 

• underlätta för internationalisering och ökad export  

• tillgängliggöra och synliggöra innovations- och utvecklingsfinansiering  

• stimulera samverkan och samarbetsplattformar  

• stärka nyföretagandet. 
 
Strategiskt område 3: Utbildning och kompetens  
Sörmland attraherar och utvecklar kompetens för att möta näringslivets behov 
 
Detta når vi genom att:  

• underlätta en inkluderande kompetensförsörjning  

• bidra till utbildning och fortbildning 

• förbättrad matchning mellan utbud och efterfrågan 

• attrahera talang och kompetens 

• stimulera entreprenörskap och ungt företagande 
 
Efter beslutad strategi ska handlingsplaner arbetas fram i samverkan med berörda aktörer, 
handlingsplanerna ska vara levande dokument som följs upp och revideras regelbundet under 
2022-2030 för att följa med samhällsutvecklingen. 
 
Kommunledningskontoret anser att strategin i stora drag ger stöttning i näringslivsutvecklingen 

men har brister då den saknar hur Region Sörmland på ett strukturellt sätt drar nytta 
av och samarbetar med Mälardalens Universitet (MDU) för att tillgängliggöra så stor 
del av de cirka 300 miljoner kronor nya årliga forskningsmedel som MDU får till 
regionen. Förtydliganden behövs och arbetet med handlingsplaner för att konkretisera strategin 

behöver prioriteras. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till:  
Region Sörmland 
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KSKF/2022:156 
 

§ 153 
Svar på remiss - Bostadsförsörjningsprogram för 
Enköpings kommun 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som svar på remiss 

Bostadsförsörjningsprogram för Enköpings Kommun. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har erbjudits att yttra sig gällande Enköpings kommuns 
Bostadsförsörjningsprogram. Programmet redovisar hur Enköpings kommun vill att 
bostäder ska byggas i framtiden för att bidra till en attraktiv, trygg och hållbar stad 
som stimulerar till ett aktivt och tryggt liv där alla kan utveckla sitt bästa jag. 
 
Eskilstuna kommun vill lyfta fram att programmet är tydligt, välskrivet och 
innehållsrikt med ett omfattande statistiskt material. Programmet belyser tydligt hur 
livssituationen i de olika stads- och kommundelarna skiljer sig åt och hur de är lika och 
relativt stort fokus läggs vid de socioekonomiska förhållandena. Vad gäller de 
socioekonomiska faktorerna skulle programmet kunna vidgas något för att även 
undersöka om det finns skillnader mellan olika demografiska grupper, som äldre, unga 
vuxna, men även belysa barnperspektivet. Andra tänkbara dimensioner att undersöka 
skulle kunna vara skillnader mellan män och kvinnor samt förvärvsarbete. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Enköpings kommun 
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KSKF/2022:44 
 

§ 154 
Svar på remiss - En möjlighet till småskalig 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker (SOU 2021:95) 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag till yttrande över SOU 2021:95 antas som 

Eskilstuna kommuns yttrande. 

Deltar ej 
Sarita Hotti (S), Mikael Edlund (S), Marie Svensson (S) och Majo Brostedt (S) deltar ej 
i beslutet. 

Reservation 
Maria Forsberg (V) och Maria Chergui (V) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga 
A). 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har fått möjlighet att yttra sig över SOU 2021:95 – En möjlighet 
till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker. Yttrandet ska ha inkommit till 
Socialdepartementet senast den 10 juni 2022. Utredningens övergripande uppdrag har 
varit att utreda om och i så fall hur gårdsförsäljning av alkoholdrycker kan införas i 
Sverige, under förutsättning att Systembolagets monopol säkras. En konsekvensanalys, 
som bland annat bygger på branschanalyser och folkhälsoskattningar, har gjorts.  
 
Utredningen föreslår att det ska krävas tillstånd från kommunen för att få bedriva 
gårdsförsäljning. I övrigt föreslås alkohollagens generella regler om försäljning gälla. 
Utredningen bedömer att en förutsättning för reformens förenlighet med EU-rätten är 
dels att gårdsförsäljningens omfattning är mycket begränsad, dels att den inte medför 
några negativa folkhälsokonsekvenser, exempelvis till följd av en märkbar ökning av 
alkoholkonsumtionen. Utredningen föreslår därför att regleringen i ett första steg bör 
vara tidsbegränsad och gälla i sex år från ikraftträdandet. I god tid innan upphävandet 
bör reformen utvärderas. Den utvärderingen bör sedan ligga till grund för beslut om 
regleringen ska förlängas, göras permanent, ändras eller slopas. 
 
Ärendet har remitterats till socialnämnden samt Eskilstuna kommunföretag AB. 
Socialnämnden ställer sig försiktigt positiva till förslaget, socialnämnden anser att 
näringslivet och innevånare kan gynnas av förslaget men lyfter samtidigt utmaning 
med ytterligare möjligheter till att konsumera alkohol utifrån folkhälso- och 
barnperspektiv. 
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Eskilstuna kommunföretag AB instämmer i yttrande från helägda bolaget Destination 
Eskilstuna AB. Destination Eskilstuna AB är positiva till förslaget och har inga 
invändningar. 
 
Kommunledningskontoret instämmer i socialnämndens och Eskilstuna 
kommunföretag AB:s yttrande. Förslaget torde ge förbättrade möjligheter för 
näringslivet att skapa fler besöksanledningar i Eskilstuna som leder till fler jobb men 
det är viktigt med utvärdering för att se vilka konsekvenser det ger även utifrån 
folkhälso- och barnperspektiv. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Göran Gredfors (M), Stefan Krstic (L), Arne Jonsson (C), Jari 
Puustinen (M) och Mikael Nygren (SD) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
 
Maria Forsberg (V) yrkar med stöd av Maria Chergui (V) avslag på 
kommunledningskontorets förslag och yrkar i stället bifall på eget förslag till yttrande 
innebärande att Eskilstuna kommun ställer sig negativ till förslaget med småskalig 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker (yrkandet redovisas i sin helhet i bilaga B). 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag och avslag på 
Maria Forsbergs (V) med fleras bifallsyrkande till Vänsterpartiets förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Maria Forsbergs (V) med fleras bifallsyrkande till Vänsterpartiets förslag. 
 

Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Socialdepartementet 
Socialnämnden 
Eskilstuna Kommunföretag AB 
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KSKF/2022:100 
 

§ 155 
Svar på remiss - Hälso- och sjukvårdens 
beredskapsstruktur för ökad förmåga (SOU 2022:6) 

Beslut 
1. Vård- och omsorgsnämndens förslag till yttrande antas som Eskilstuna 

kommuns yttrande över remissen Slutbetänkande (SOU 2022:6) Hälso- och 
sjukvårdens beredskap – struktur för ökad förmåga.  

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Slutbetänkande (SOU 
2022:6) Hälso- och sjukvårdens beredskap – struktur för ökad förmåga. 
 
Regioner och kommuner är enligt hälso- och sjukvårdslagen (2017:30) skyldiga att 
erbjuda god hälso- och sjukvård till befolkningen. Socialdepartementets 
slutbetänkande handlar utifrån det om beredskapsstrukturen – om regionernas och 
kommunernas ansvarsförhållanden, planering och beredskap samt samverkan.  
 
Slutbetänkandets förslag innebär i korthet att kommuner och regioner ska planera sina 
verksamheter och vidta åtgärder utifrån alla de faktorer som riskerar att negativt 
påverka förmågan att bedriva god vård (risker och sårbarheter) samt utifrån statliga 
planeringsanvisningar för civilt försvar. Krav ställs på att kommuner och regioner 
tänker igenom och i planer redovisar hur de avser leda sina komplexa organisationer, 
med många utförare, vid händelser som negativt påverkar förmågan att bedriva vård.   
 
Slutbetänkandet har remitterats vidare till vård- och omsorgsnämnden, för genomgång 
av vård- och omsorgsförvaltningen. De ser i stort positivt på slutbetänkandet men 
menar att det hade behövt vara klart tidigare, då stora delar av det hade kunnat 
underlätta för huvudmännen då covid-19-pandemin bröt ut. Direktivet till utredningen 
kom redan 2018. Av remissvaret framgår vidare att det finns utmaningar och frågor 
kring slutbetänkandet.  
 
Vård- och omsorgsnämnden beslutade 18 maj, 2022 om förslag till remissvar. 
Kommunledningskontoret instämmer i remissvaret och har inget att tillföra. Utifrån 
detta är förslaget till kommunstyrelsen att de ställer sig bakom Slutbetänkande (SOU 
2022:6) Hälso- och sjukvårdens beredskap – struktur för ökad förmåga. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Majo Brostedt (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
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Beslutet skickas till: 
Socialdepartementet 
Vård- och omsorgsnämnden 
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KSKF/2022:127 
 

§ 156 
Svar på remiss - Biblioteksplan för Eskilstuna 
kommun 2022-2026 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens yttrande 

över remissen. 

Ärendebeskrivning 
Den nya biblioteksplanen för Eskilstuna ska gälla åren 2022 – 2026 och ersätter en 
tidigare plan. Planen beskriver bibliotekets fem utmaningar och sex 
utvecklingsområden med mål och aktiviteter för respektive utvecklingsområde. 
Utvecklingsområden inkluderar bibliotekets demokratiska uppdrag, tillgängligheten, 
bibliotekets digitala förflyttning, biblioteksrummet, läs- och litteraturfrämjande samt 
utvecklingsområdet om samarbete ger alla en färdriktning för biblioteken. Bibliotek är 
en viktig verksamhet och mötesplats för kvinnor, män, flickor och pojkar i Eskilstuna 
kommun samt för förskolor och grundskolor i vår stad. Kommunens översiktsplan 
från 2021 lyfter fram bibliotekets betydelse i hela kommunen för att främja 
inkludering och livslångt lärande. Biblioteken i kommunen finns i Torshälla, 
Fröslunda, Skiftinge, Årby, Alberga och Kjula klassificeras som biblioteksfilialer, men 
nämns inte som filial i dokumentet, till det som tidigare kallades stadsbiblioteket. 
 
Sveriges bibliotekslag pekar ut särskilda inriktningar och målgrupper som ska 
prioriteras som att ägna särskild uppmärksamhet för prioriterade grupper som 
personer med funktionsnedsättning, nationella minoriteterna och personer som har 
andra modersmål än svenska samt barn och unga.  
 
Kommunledningskontoret välkomnar en uppdatering av planen. 
Kommunledningskontoret har synpunkter på planens utformning och önskar skicka 
med dessa och andra synpunkter i det fortsatta arbetet som till exempel att planen 
 

• behöver förtydligas ur ett genusperspektiv 

• bör belysa ett övergripande perspektiv för biblioteken som en viktig och trygg 
punkt för alla och bidra till ökad trygghet i stadsdelarna 

• visar hur biblioteken kan utvecklas digitalt för att höja kvalitén, utveckla nya 
tjänster och bedrivas mer effektivt 

• även fokusera på kulturen i alla biblioteken 

• behöver förtydligas hur planen ska finansieras 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
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_____ 

 
Beslutet skickas till: 
Kultur- och fritidsnämnden 

  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-06-07 

Sida 
 

48(71) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:149 
 

§ 157 
Redovisning av motioner som inte slutbehandlats i 
kommunfullmäktige 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Redovisningen av motioner som inte slutbehandlats av kommunfullmäktige 

godkänns och läggs till handlingarna.  

Ärendebeskrivning 
Enligt 5 kapitlet 35 § kommunallagen (2017:725) bör en motion beredas så att 
kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen väckts. Om 
beredningen inte kan avslutas inom denna tid, ska detta och vad som framkommit  
vid beredningen anmälas till kommunfullmäktige inom samma tid. 
Kommunfullmäktige får då avskriva motionen från vidare handläggning eller låta 
beredningen av motionen fortsätta. 
 
Enligt arbetsordningen för kommunfullmäktige i Eskilstuna, antagen den 26 mars 
2020, § 44, ska kommunstyrelsen två gånger varje år redovisa en förteckning över de 
motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska lämnas till 
kommunfullmäktige under andra respektive fjärde kvartalet.   
 
Serviceförvaltningen har gjort en sammanställning över de motioner som har väckts i 
kommunfullmäktige men ännu inte har slutbehandlats per den 9 maj 2022. Av 
sammanställningen framgår att det totalt finns 24 motioner som har väckts i 
kommunfullmäktige, men som inte är slutbehandlade. Två motioner är äldre än ett år.  
 
Kommunledningskontoret föreslår att redovisningen av motioner som inte 
slutbehandlats av kommunfullmäktige ska godkännas och läggas till handlingarna. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:208 
 

§ 158 
Svar på motion - Gör Eskilstunaån badbar 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen bifalles. 

Ärendebeskrivning 
Marielle Lahti (MP) har till kommunfullmäktiges sammanträde den 23 juni 2021 § 124 
lämnat in en motion – Gör Eskilstunaån badbar. 
 
Motionären lämnar följande yrkanden: 

1. Utred vilka åtgärder som krävs för att Eskilstunaån ska bli badbar. 
2. Ta fram en plan som beskriver vilka åtgärder som ska vidtas och när för att 

Eskilstunaån ska bli badbar inom en skälig tid. 
 
Motionen remitterades till stadsbyggnadsnämnden, kultur- och fritidsnämnden samt 
miljö- och räddningstjänstnämnden under hösten 2021. Alla tre nämnder är positiva 
men efterlyser ett tydligt politiskt uppdrag.  
 
Stadsbyggnadsnämnden svarar att utifrån ett stadsbyggnadsperspektiv är det intressant 
att skapa badmöjligheter i Eskilstuna stad. En central möjlighet till bad, exempelvis 
badplats, skulle dels bidra till ett myllrande stadsliv under sommarmånaderna, dels ge 
möjlighet för fler som bor i Eskilstuna att kunna ta sig till en allmän badplats utan att 
vara beroende av olika transportmedel. I dagsläget finns inga iordningsställda platser 
för bad i centrala Eskilstuna, nedströms Vilsta. För att göra detta behöver 
vattenkvalitén och bottenförhållanden vara säkrade. Det behöver även iordningställas 
anordningar för bad som exempelvis bryggor, stegar och/eller strand. För detta krävs 
först utredningar, därefter investeringsmedel, sedan behöver anordningarna skötas, 
något som ligger under kultur- och fritidsnämnden idag.  
 
Stadsbyggnadsnämnden tar också upp revideringen av vattenplanen som pågår som 
skulle kunna ta upp denna fråga. Stadsbyggnadsnämnden ser positivt på att arbeta 
vidare med frågan om badbar å för att skapa ytterligare förutsättningar för en levande 
stad. Frågan behöver dock ske i samarbete med flera nämnder/förvaltningar, 
 
Kultur- och fritidsnämnden svarar att de inte ansvarar för vattenkvalitén i 
Eskilstunaån men ser positivt på att en utredning genomförs i syfte att förbättra 
vattenkvalitén. Kultur- och fritidsnämnden ansvarar för driften av de flesta 
badplatserna i kommunen. Antalet badplatser är många och kultur- och 
fritidsnämnden vill framhålla att med rådande förutsättningar så har inte nämnden 
ekonomi eller möjligheter att ansvara för driften av ytterligare badplatser. Kultur- och 
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fritidsnämnden vill även poängtera att vikt läggs vid säkerhetsfrågan utifrån den starka 
vattenströmmen i ån samt problematik med fågelträck när badmöjligheter i 
Eskilstunaån eventuellt utreds. 
 
Miljö- och räddningstjänstnämnden svarar att det inte finns något formellt badförbud 
som skulle begränsa möjligheten att skapa ett utomhusbad centralt i Eskilstuna. Om 
kommunen kommer fram till att ett bad ska anläggas så behövs en anmälan om 
vattenverksamhet göras till Länsstyrelsen. Nämnden lyfter att om verksamheten är 
större kan det krävas ett tillstånd hos Mark- och miljödomstolen. I samband med 
anmälan behöver man utreda såväl föroreningar i bottensedimenten som 
vattenkvalitén. I handläggningen remitterar Länsstyrelsen miljö- och 
räddningstjänstnämnden som på så sätta kan bidra med stöd och specifika krav. 
Remissvaren från stadsbyggnadsnämnden och kultur- och fritidsnämnden inkom i 
november 2021 medan miljö- och räddningstjänstnämndens svar inkom i mars 2022. 
Sedan remissvaren från de första två nämnderna inkom har stadsbyggnadsnämnden i 
Årsplan 2022 fått ett uppdrag om en utredning för att undersöka möjligheten till en 
badplats i centrala Eskilstuna och behov av eventuella åtgärder som behövs för att 
säkra vattenkvalitén genomförs. Stadsbyggnadsnämnden har också fattat beslut om att 
göra detta i sin verksamhetsplan för 2022. Efter utredningen kommer resurser för att 
genomföra arbetet behöva avsättas. Motionen kan därför bifallas. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Maria Chergui (V), Kim Fredriksson (SD) och Stefan Krstic (L) 
yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:263 
 

§ 159 
Svar på motion - Gör färdigt blåmarkeringar för 
gångfart på sträckan längs Nygatan mellan 
Careliigatan och Gymnastikgatan för säkrare gång- 
och cykeltrafik 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen anses besvarad. 

Ärendebeskrivning 
Bo Hellmark (KD) har lämnat en motion till kommunfullmäktiges sammanträde den 
14 september 2021 § 185 som syftar till att ge stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
göra ytterligare trafiksäkerhetsåtgärder i korsningen Gymnastikgatan/Nygatan; göra 
färdigt blåmarkeringar för gångfart för säkrare gång- och cykeltrafik. Motionen 
remitterades till kommunstyrelsen för beredning. Motionen har därefter remitterats till 
stadsbyggnadsnämnden för yttrande. 
 
Motionsställaren vill att stadsbyggnadsförvaltningen kompletterar och färdigställer det 
som saknas för en trafiksäker situation på en sträcka angiven bakom stadshuset till 
Careliigatan och lyfter framförallt behovet av tydliga övergångsställen på sträckan.  
 
Stadsbyggnadsförvaltningen har redan förstärkningar av aktuell yta i sin planering 
vilket går i linje med motionens intentioner, det vill säga att göra området trafiksäkrare 
för gång- och cykeltrafikanter. Motionen anses därför besvarad. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:349 
 

§ 160 
Svar på motion - Motverka osund konkurrens i 
Eskilstuna 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen förklaras besvarad. 

Reservation 
Stefan Krstic (L) reserverar sig skriftlig mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) har till kommunfullmäktiges sammanträde den 24 november 2021 § 
265 kommit in med en motion – Motverka osund konkurrens i Eskilstuna. 
 
Motionären yrkar på följande:  

• Att kommunfullmäktige beslutar att med externt stöd genomlysa all kommunal 
verksamhet såväl inom förvaltningarna som de kommunala bolagen gällande 
förekomsten av osund konkurrens.  

• Att de kommunala bolagen, nämnderna och fullmäktige ska få presenterat 
förslag för att åtgärda eventuell förekomst av osund konkurrens.  
 

Motionen har remitterats till Eskilstuna Kommunföretag AB som bedömer att de i 
koncernen ingående bolagen bedriver sin verksamhet enligt de bolagsordningar som 
beslutats av kommunfullmäktige och att bedriven verksamhet är förenlig med den 
kommunala kompetensen och lagstiftning.  

 
Konkurrens, i de fall konkurrens förekommer, bedrivs med stöd av lag och utifrån ett 
tydligt uppdrag. Någon osund konkurrens, exempelvis utifrån snedvridande 
fördelar/förutsättningar eller bristande lagefterlevnad, bedöms inte förekomma.  
Kommunföretag vill även peka på att en analys av vilka delar av verksamheten som 
kan utföras av lokala, privata aktörer genomfördes och godkändes under våren 2021. 
 
Kommunledningskontoret bedömer att ett tydligare uppdrag till 
näringslivsavdelningen att inom kommunkoncernen identifiera möjlig verksamhet som 
kan skapa osund konkurrens bör ge samma eller bättre effekt som en genomlysning av 
extern part. Näringslivsavdelningen har genom sin nära kontakt med det lokala 
näringslivet en möjlighet att identifiera områden via dessa kontakter och inte bara 
genom att genomlysa kommunkoncernen och se vad som kan vara möjliga 
problemområden. Återrapportering kring identifierade verksamheter som kan ge 
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osund konkurrens inom kommunkoncernen föreslås ske i normala 
delårsrapporteringen av näringslivsavdelningen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Stefan Krstic (L) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 

• Stefan Krstic (L) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:353 
 

§ 161 
Svar på motion - Alla Eskilstunabor ska ha högst 
300 meter till ett grönområde 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionens första, andra och fjärde yrkande förklaras besvarade. 
2. Motionens tredje yrkande avslås. 

Reservation 
Maria Chergui (V) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Marielle Lahti (MP) har lämnat in en motion till kommunfullmäktiges sammanträde 
den 24 november 2021 § 267 – Alla Eskilstunabor ska ha högst 300 meter till ett 
grönområde. 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar:  
 

• Att alla Eskilstunabor ska ha max 300 meter till ett grönområde  

• Att tillräckligt med personella samt monetära resurser finns för att ta hand om 
dagens naturreservat samt för att bilda nya reservat  

• Att en ambitiös plan tas fram för kommunens långsiktiga skogsförvärv  

• Att Eskilstuna kommun ska bedriva ett hyggesfritt skogsbruk  
 
Motionen har remitterats till stadsbyggnadsnämnden som yttrat sig i motionens två 
första förslag. Kommunledningskontoret som ansvarar för strategiska markfrågor och 
skogsförvaltning har yttrat sig i de två sista förslagen. 
 
När det gäller frågan om att alla Eskilstunabor ska ha max 300 meter till ett 
grönområde så är detta redan en målsättning i översiktsplanen och grönplanen och 
därmed i stadsbyggnadsförvaltningens löpande arbete. Kommunledningskontoret 
anser inte att något ytterligare beslut kring detta är nödvändigt. Förslaget föreslås vara 
besvarat. 
 
Förslaget om tillräckligt med personella samt monetära resurser för att ta hand om 
dagens naturreservat samt för att bilda nya reservat anser kommunledningskontoret 
bör hanteras i ordinarie planeringsprocessen för stadsbyggnadsnämndens 
verksamheter. Förslaget föreslås vara besvarat. 
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Gällande skydd av skogsmark anser kommunledningskontoret att detta bör hanteras 
genom att kommunen i översiktsplaner, fördjupade översiktsplaner, planprogram och 
detaljplaner noggrant prövar markanvändningen, ej primärt genom att kommunen 
förvärvar skogsmark. Förslaget föreslås avslås. 
 
Kommunledningskontoret anser att det redan finns direktiv i Grönplan och FSC-
certifieringen gällande hyggesfritt skogsbruk, som anger att metoden ska användas där 
det är lämpligt, t.ex. i rekreationsområden och bostadsnära skogar. Samtidigt ska viss 
del av kommunens skogsinnehav enligt grönplan och FSC-certifieringen brukas för 
virkesproduktion. Kommunens skogar som har höga naturvärden och som kräver 
kontinuerlig skötsel sköts redan hyggesfritt eller är skyddade formellt genom 
naturreservat. Förslaget föreslås vara besvarat. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 

• Maria Cherguis (V) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:392 
 

§ 162 
Svar på motion - Inrätta ett naturum i Eskilstuna 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 
Marielle Lahti (MP) har till kommunfullmäktiges sammanträde den 15 december 2021 
§ 290 lämnat in en motion – Inrätta ett naturum i Eskilstuna 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att:  
 

• Kommunen tar kontakt med Naturvårdsverket för att etablera ett naturum på 
lämplig plats i Eskilstuna, 

• utifrån naturummet integrera olika besöksanordningar som gång- och 
cykelstråk, fiske och mycket annat som lokala företagare skulle kunna ordna 

 
Kommunstyrelsen har inhämtat yttranden från kultur- och fritidsnämnden och 
stadsbyggnadsnämnden.  
 
Kultur- och fritidsnämnden ser positivt på ökad information och tillgängliggörande av 
naturen och möjligheter till friluftsliv och är positiv till att möjligheterna att inrätta 
naturum utreds. I en sådan utredning anser kultur- och fritidsnämnden att det är av 
stor vikt att klargöra kostnader, förvaltning, ansvarsfördelning, syfte med naturummet 
samt kulturhistoriska aspekter. 
 
Stadsbyggnadsnämnden ser positivt på att öka möjligheterna för kommunens 
invånare, verksamma och besökare att på olika sätt ta del av och lära om naturen.  
Stadsbyggnadsnämnden ser dock utifrån nuvarande verksamhetsplan samt andra 
pågående uppdrag, exempelvis utredning av nya naturreservat, att det inte är möjligt i 
dagsläget att utreda förutsättningarna för Naturum i Eskilstuna kommun.  
 
Stadsbyggnadsnämnden anser vidare att ett eventuellt uppdrag behöver tas med i 
kommunens ordinarie planeringsårshjul inför kommande verksamhetsplaner. 
Angående förslaget om att utifrån naturummet integrera olika besöksanordningar som 
gång- och cykelstråk och fiske så vill stadsbyggnadsnämnden klargöra att det är 
kommunens ansvar att anordna gång- och cykelstråk samt anläggningar för friluftsliv 
på kommunal mark. 
 
Kommunledningskontoret anser att det är ett stort åtagande att inrätta ett naturum i 
kommunen, som först kräver en noggrann utredning. Kommunledningskontorets 
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bedömning är att frågan om naturum kan övervägas i en framtida revidering av 
grönplanen, men att verksamheten i Årbyreservatets Naturstuga som bedrivs av 
stadsbyggnadsförvaltningen är tillräcklig i dagsläget. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:41 
 

§ 163 
Svar på motion - Redovisa kostnaderna för 
kommunala verksamheter som styrs av lagkrav 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige  
1. Motionen avslås. 

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Mikael Strömberg (SD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 3 februari 2022 § 15 om att redovisa kostnaderna för kommunala 
verksamheter som styrs av lagkrav. Motionen remitterades till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Motionären yrkar att 

- Kommunens förvaltningar får i uppdrag att redovisa de verksamheter som 
Eskilstuna kommun enligt lag är skyldig att driva. Rapporterna ska rubriceras 
med respektive lagparagrafer där dessa kostnader ska ingå. 

- Kommunledningskontoret ges i uppdrag att sammanfatta rapporterna och 
summera budgetposterna för förvaltningarna under respektive lagparagraf. 

- Rapporten ska uppdateras årligen av kommunledningskontoret och levereras 
till kommunstyrelsen inför budgetprocessen. 

 
Idag sker uppföljning av kommunens resultat utan uppdelning mellan lagstadgade 
kostnader och frivilliga prioriteringar. Vad som ingår i kommunens obligatoriska 
respektive frivilliga uppgifter regleras i Kommunallagen (2017:725), Lag (2009:47) om 
vissa kommunala befogenheter och Lag (2018:597) om kommunal bokföring och 
redovisning. Kommunen är bland annat tvungen enligt lag att bedriva verksamhet 
inom social omsorg, för-, grund- och gymnasieskola samt vuxenutbildning, plan och 
byggfrågor, miljö- och hälsoskydd, renhållning och avfallshantering, vatten och 
avlopp, räddningstjänst, krisberedskap och civilt försvar, biblioteksverksamhet och 
bostäder. Bland kommunens frivilliga uppgifter ingår bland annat kultur och fritid, 
energi, sysselsättning och näringslivsutveckling. Kommunens obligatoriska 
verksamheter regleras också i ett flertal speciallagar, bland annat i Skollag, Plan- och 
bygglag, Socialtjänstlag, Hälso- och Sjukvårdslag med flera. Kommunen är skyldig att 
säkerställa att tillräckliga ekonomiska resurser och andra resurser finns för att uppfylla 
sina obligatoriska åtaganden.  
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Vid en uppdelning av kommunens kostnader utifrån lagstadgade kostnader och 
politiska prioriteringar innebär detta att kommunen, för den lagstadgade 
verksamheten, först måste fastställa vad som är tillräckliga ekonomiska och andra 
resurser för att bedriva verksamheten på ett tillräckligt sätt, det vill säga den minsta 
lagstadgade kostnaden. Kostnader därutöver torde anses vara frivilliga och går därmed 
att jämföra med politiska prioriteringar. Det är kommunledningskontorets uppfattning 
att det skulle vara både svårt och tidskrävande att göra denna bedömning samt att 
klassificera kostnaderna utifrån lagstadgade kostnader och politiska prioriteringar.  
 
Kommunledningskontoret är av uppfattningen att en uppdelning av detta slag inte är 
praktiskt genomförbart då resultatet skulle variera mycket utifrån vilken bedömning 
som de olika verksamheterna gör för vad som ryms inom lagkraven. Detta skulle 
också leda till ett ineffektivt nyttjande av kommunens personella resurser, eftersom det 
anses vara mycket administrativt krävande.  
 
Kommunledningskontoret har varit i kontakt med ekonomichefer för några av 
kommunens förvaltningar som delar kommunledningsledningskontorets 
uppfattningar. 
 
Mot bakgrund av ovan föreslår kommunledningskontoret att motionen avslås.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:43 
 

§ 164 
Svar på motion - Kommunala ordningsvakter i 
utsatta områden 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 
Mikael Strömberg (SD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 3 februari 2022 § 17 om kommunala ordningsvakter i utsatta 
områden. Motionären yrkar att Eskilstuna kommun verkar för att snarast få 
kommunala ordningsvakter på plats i kommunens mest segregerade områden. I första 
hand de områden som polisen klassar som utsatt, dvs Fröslunda, Lagersberg och 
Skiftinge. I andra hand Årby, Nyfors, Råbergstorp och Myrtorp. Motionären menar att 
det grova våldet har eskalerat kraftigt under senare år, inte minst i Eskilstunas mest 
segregerade områden. Flertalet skjutningar har skett sedan 2018 och till följd av dessa 
har kommunen även haft flera dödsfall och ännu fler skadade. Motionären menar att 
behovet av trygghetsskapande är enormt stort i kommunen, åtgärder behövs därför nu 
mer än någonsin för att vända den negativa trend som Eskilstuna kommun upplevt 
under senare år. 
 
Förslaget om att Eskilstuna kommun ska verka för att snarast få kommunala 
ordningsvakter på plats i kommunens mest segregerade områden föreslås avslås. 
Förslaget bygger på flera anledningar som redovisas nedan. 
 
För att ordningsvakter överhuvudtaget ska kunna verka i dessa områden så behövs ett 
beslut från polismyndigheten om ett utökat förordnande. För att få ett utökat 
förordnande beviljat så ska det för det första vara på kommunens mark och för det 
andra så behöver ett gediget underlag finnas som styrker behovet. För de områden 
som motionären yrkar på gäller följande. 
 

• I Lagersberg har det under det senaste året varit väldigt lugnt med några 
enstaka rapporter om skadegörelse på vissa fastigheter och mot skolan.  

• När det gäller Skiftinge så kommer det också in få rapporter om 
ordningsstörningar trots att polisen hanterar en del ärenden i området. 
Troligtvis är problemen mer dolda där. 

• Nyfors är också ett område där det har varit väldigt lugnt det senaste året. 
Anledningen kan vara att kameror sitter uppe och/eller att det även här är 
mer dolda händelser.  

• I Årby har kommunen inte så stor del som man äger, utan det är många olika 
fastighetsägare som har sin egna bevakning. Ett utökat förordnande skulle i så 
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fall endast gälla i den offentliga miljön, och inga möjligheter att verka inne i 
fastigheter.  

• I Fröslunda finns problemen främst inne i fastigheterna, i olika utrymmen där 
en del samlingar sker och misstänkt droghantering. Här hanterar 
bevakningsbolaget Avarn en hel del redan med väktare. 

 
Polisen har också vistats mer i de prioriterade områdena med synlighet och 
fotpatrullering. Kommunens bevakningsbolag Avarn samt kommunens personal i 
Trygga unga har också ökat närvaron. 
 
Från och med den 1 juni kommer Kommunfastigheter AB påbörja en trygghetsjour 
där Securitas kommer att verka utan uniform i de områden där kommunfastigheter har 
fastigheter. De ska finnas i olika områden, kvällar och helger, i syfte att skapa relation 
och verka för ökad trygghet. Även bostadsbolaget Victoriahem kommer att ingå i det 
avtalet och innebär då att trygghetsjouren även kan verka i de områden där 
Victoriahem har fastigheter, såsom Råbergstorp, Myrtorp, Skiftinge, Årby och Nyfors. 
Det kommer att kunna skapa synliga och professionella aktörer i flera områden. 
Genom trygghetsjouren kommer också en utökad rapportering i kommunens 
systematiska uppföljning av trygghet, EST (Effektiv Samordning för Trygghet), att 
förbättras.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 

Omröstning 
Omröstning är begärd och verkställs. Den som bifaller kommunledningskontorets 
förslag röstar ja. Den som bifaller motionen röstar nej. 
 
Ja-röster avger: Sarita Hotti (S), Mikael Edlund (S), Majo Brostedt (S), Marie Svensson 
(S), Jari Puustinen (M), Göran Gredfors (M), Ulf Ståhl (M), Arne Jonsson (C), Maria 
Chergui (V), Maria Forsberg (V), Stefan Krstic (L) och Jimmy Jansson (S). 
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Nej-röster avger: Kim Fredriksson (SD), Mikael Nygren (SD) och Charlott Elf (SD). 
 
Utfallet är tolv ja-röster och tre nej-röster. Kommunstyrelsen beslutar därmed att 
bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:126 
 

§ 165 
Svar på kommunrevisionens granskning av hur 
kommunen arbetar för att vara en attraktiv 
arbetsgivare 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens svar på 

kommunrevisionens granskning.  

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har med stöd av KPMG granskat hur kommunen arbetar för att 
vara en attraktiv arbetsgivare. Kommunstyrelsen, grundskolenämnden, 
gymnasienämnden, vård- och omsorgsnämnden har granskats. Bakgrunden till 
granskningen är att kommunen är en personalintensiv organisation, och mot bakgrund 
av kommande pensionsavgångar, personalomsättning och brist inom vissa 
yrkeskategorier har man sett en risk i kommunens kompetensförsörjning. Syftet med 
granskningen har varit att bedöma om styrelsen och nämnder har en ändamålsenlig 
styrning och uppföljning för att säkerställa att kommunen är en attraktiv arbetsgivare. 
  
Revisionens sammanfattande bedömning är att kommunstyrelsen och de granskade 
nämnderna huvudsakligen arbetar på ett systematiskt sätt gällande 
kompetensförsörjning och verkar för att Eskilstuna kommun ska vara en attraktiv 
arbetsgivare. Granskningen visar dock att det finns vissa områden som behöver 
stärkas upp och förtydligas. Det man särskilt vill lyfta fram är att 
kompetensförsörjningen är en av de viktigaste frågorna för styrelsen och nämnder och 
att det politiska ansvaret bör vara tydligt.  
 
Mot bakgrund av revisionens granskning rekommenderas kommunstyrelsen och 
granskade nämnder att:  

• Säkerställa att det finns en tydlig struktur för arbetet med kompetensutveckling 
av medarbetare och att behovet av kompetensutveckling regelbundet följs upp 
och utvärderas.  

• Upprätta rutin för avslutande samtal inklusive rutin för uppföljning och 
analyser av vad som framkommer vid samtalen.  

• Förtydliga det politiska ansvaret för kompetensförsörjningen.  

• Ta ställning till om kompetensförsörjningsplanerna ska behandlas politiskt 
samt vilken återrapportering som ska ske till styrelse/nämnd.  

• Ta fram en rutin för att i den grad det finns möjlighet fånga upp synpunkter 
från timanställda som slutar arbeta i förvaltningen.  

• Ta fram en rutin för att fånga upp synpunkter från semestervikarier efter att 
semesterperioden avslutats 
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Kommunen har med utgångspunkt från tidigare revision, under ett antal år, byggt upp 
och löpande utvecklat ett likriktat arbetssätt för det årliga strategiska och systematiska 
kompetensförsörjningsarbetet. Syftet är att uppfylla den strategiska inriktningens mål 
att aktivt arbeta för att vara en attraktiv arbetsgivare med ett hållbart arbetsliv och med 
en stabil kompetensförsörjning. Det strukturerade arbetssättet bygger på den svenska 
standarden SS 624070 för Kompetensförsörjningsprocessen såväl som 
kommunorganisationens tidigare styrande dokument med bilagor för strategisk 
kompetensförsörjning.  
 
Kompetensförsörjningsplanerna utgör en del i hela det strukturerade sättet att arbeta 
och syftar till att skapa överblick på olika nivåer i organisationen. Här ingår löpande 
kartläggning av kompetensbehov, risker, förändringar, omvärldsfaktorer som påverkar 
samt analys för relevanta insatser i förhållande till behoven. Insatser planeras, 
genomförs och följs upp som del i arbetssättet. Dialog och förankring sker 
återkommande i styrande organ såsom personalutskott, facklig central 
samverkansgrupp, kommunledning, processledningsgrupp.  
Som del av den årliga arbetsprocessen görs också en återkommande integrerad 
uppföljning av processen utifrån forskningsbas. Det är glädjande att revisionen kan 
konstatera att det i grunden finns en systematik i arbetet. Under hösten 2022 ligger det 
i planeringen att se över processen med organisering centralt och lokalt för ett fortsatt 
likriktat arbetssätt. Här är det givet att ta utgångspunkt i revisionens synpunkter ovan, 
för att ytterligare förbättra och skärpa till delar i arbetsprocessen för kommande beslut 
i styrande organ. 
 

När det gäller kommunrevisionens rekommendation angående kompetensutveckling 
är detta ett viktig och strategiskt angeläget fokusområde framåt för att klara 
kompetensförsörjningsutmaningen och den demografiskt komplicerade ekvationen. 
Kompetensutveckling ingår som del i den årliga kompetensförsörjningsprocessen och 
dokumenteras övergripande i kompetensförsörjningsplanen. I planen följs 
kompetensutvecklingsinsatser upp också med utvärderande frågor, behov av 
kompetens synliggörs och planeras utifrån till exempel risker med förändringar och 
utmaningar i verksamheterna. I chefsansvaret finns kompetensutveckling med sedan 
lång tid tillbaka kopplat till grundstrukturen i kommunens budget- och 
verksamhetsårshjul. Kopplingen finns till det systematiska årliga medarbetarsamtalet 
och medarbetaröverenskommelsen, Policy och riktlinjer för medarbetarskap, chef- och 
ledarskap samt är integrerat i det årliga systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM).  
 
Strategisk övergripande insats genomförs nu såsom utveckling och uppbyggnad av 
organisatorisk struktur och arbetsprocess för ett modernt utbildningsadministrativt 
verktyg med en digital lärplattform, en portal för chefer och medarbetare. 
Implementeringen pågår och plattformen syftar till att stödja systematiskt i 
kompetensplanering, lärande och uppföljning. Den digitala lärplattformen syftar också 
till att främja olika former av lärande bland medarbetare nära i verksamheterna samt 
tillämpningen av kunskaper i praktiken. Detta är ett viktigt utvecklingsarbete framåt, 
vilket ligger i linje med kommunrevisionens granskning.  
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunrevisionen. 
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KSKF/2022:86 
 

§ 166 
Svar på kommunrevisionens granskning av 
kostnadsföring och aktivering vid investering och 
exploatering 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens svar på 

kommunrevisionens granskning.  
 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunrevisionens granskning av kostnadsföring och aktivering vid 

investering och exploatering samt kommunstyrelsens svar läggs till 
handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har med stöd av KPMG genomfört en granskning av 
kommunens rutiner kring utgifter som uppkommer i samband med olika 
investeringsprojekt samt vid exploatering av mark. Granskningens syfte har varit att 
konstatera om kommunen har en ändamålsenlig process för att identifiera vilka 
utgifter som bör beaktas som en del av investeringsutgiften. 

 
Revisionens bedömning är att det överlag finns väldokumenterade rutiner, regler och 
riktlinjer och att majoriteten av dokumenten är i linje med god redovisningssed. 
Utifrån genomförd granskning är revisionens sammanfattande bedömning och 
rekommendation:  

- Utöka de interna stöddokumenten med instruktioner kring specifik hantering 
av utgifter för exempelvis datorer 

- Se över hanteringen av förstudieutgifter så att dessa hanteras i enlighet med 
RKR:s rekommendationer och uppdatera interna dokument i samband med 
detta 

- Se över hanteringen av aktiverad interntid för den förvaltning som aktiverar 
overheadkostnader utöver lönekostnader för investeringsprojekt för att 
säkerställa att dessa hanteras i enlighet med RKR:s rekommendationer 

- Upprätta en tydligare ansvarsfördelning och rutin för kontroll av 
nyttjandeperioder samt nedskrivningar som idag prioriterats bort på grund av 
hög arbetsbelastning 

 
Kommunledningskontorets förstår revisionens synpunkter. När det gäller 
stöddokumentation finns idag Anvisning för redovisning av investeringar och 
avskrivningar som reglerar vad som gäller avseende aktivering av inventarier (dit 
datorer räknas). Där framgår att utgifter över ett prisbasbelopp ska aktiveras medan 
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enstaka inköp under ett prisbasbelopp ska kostnadsföras om det inte finns ett naturligt 
samband. Serviceförvaltningen kommer att ges i uppdrag att uppdatera anvisningen 
med ett avsnitt specifikt om datorer. Här kommer även redovisning av skoldatorer, 
där nyttjandeperioden bedöms vara under tre år, att regleras. 

 
När det gäller förstudieutgifter så aktiveras dessa i nuläget om de leder fram till 
genomförande. Förstudier som inte resulterar i byggnation kostnadsförs. 
Kommunledningskontorets ambition är att följa regelverket men konsekvenserna av 
ändrad redovisning måste utredas innan förändring av redovisningen sker.   

 
Kommunledningskontoret tillstår att en del av aktiverad tid även innehåller 
overheadkostnader. Här finns ett administrativt problem i och med att intern tid i 
regel debiteras utifrån självkostnad av exempelvis serviceförvaltningen och 
gatuavdelningen. Samtidigt menar kommunledningskontoret att det finns argument 
för att i vissa fall anse att overhead ska betraktas som direkta kostnader då enheter i 
vissa fall inrättats för att ersätta externa leverantörer av tjänster. Om kommunen 
istället exempelvis skulle anlita en extern konsult så skulle det vara enligt regelverket 
att aktivera overhead och vinstmarginal. Sammantaget är bedömningen också att de 
belopp som felaktigt aktiveras är relativt små och att redovisningen fortfarande ger en 
rättvisande bild. Kommunledningskontoret kommer att ge serviceförvaltningen i 
uppdrag att utreda frågan. 
 
När det gäller kontroll av nyttjandetider och nedskrivningar ligger ansvaret på 
respektive nämnd. Kommunledningskontoret kommer att ge serviceförvaltningen i 
uppdrag att ta fram en process som säkerställer att kontroll av nyttjandetider och 
nedskrivningar sker regelbundet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningskontoret – Ekonomi och kvalitet 
Servicenämnden 
Kommunrevisionen 
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KSKF/2022:49, KSKF/2020:345, KSKF/2021:255, 
KSKF/2022:151, KSKF/2022:47, KSKF/2022:50, 

KSKF/2022:37 
 

§ 167 
Anmälan av delegationsbeslut 2022-06-07 

Beslut 
1. Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2022:49 
Beslut om överenskommelse om avgångspremie januari – maj 2022 enligt underlag 
daterat 2022-05-13, taget att HR-direktör. 
 
KSKF/2020:345 
Beslut om bidrag till finskspråkig verksamhet – Sverigefinska skolan, ERK-stiftelsen 
enligt underlag daterat 2020-10-19, taget av utvecklare. 
 
KSKF/2021:255 
Beslut om bidrag till finskspråkig verksamhet – Barn- och utbildningsförvaltningen, 
interkulturella enheten, enligt underlag daterat 2021-09-16, taget av utvecklare. 
 
KSKF72022:151 
Ordförandebeslut i brådskande ärende – Svar på remiss – Föreskrifter om olycks- och 
säkerhetsrapportering för järnväg, enligt underlag daterat 2022-05-25, taget att 
kommunstyrelsens ordförande. 
 
KSKF/2022:47 
Beslut om tillförordnad kommundirektör 13-14 april 2022 enligt underlag daterat 
2022-04-08, taget av kommundirektör. 
 
Beslut om tillförordnad kommundirektör 27 maj 2022 enligt underlag daterat 2022-05-
20, taget av kommundirektör. 
 
KSKF/2022:50 
Beslut om nyanställningar på kommunledningskontoret för perioden 2022-04-28 – 
2022-05-26 enligt underlag daterat 2022-05-31 
 
_____ 
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KSKF/2021:331, KSKF/2022:57, KSKF/2022:58, 
KSKF/2022:38 

 

§ 168 
Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2022-06-
07 

Beslut 
1. Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2022-331 
Protokoll styrelsemöte samt protokoll årsstämma Energikontoret i Mälardalen  
2022-05-11. 
 
KSKF/2022:57 
Minnesanteckningar från kommunala rådet för funktionsrättsfrågor 2022-03-14 och 
2022-05-06. 
 
KSKF/2022:58 
Minnesanteckningar från kommunala pensionärsrådet 2022-04-25. 

_____ 
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KSKF/2022:214 
 

§ 169 
Överenskommelse om samverkan avseende 
evenemang Folk och Kultur 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att för Eskilstuna kommuns 

räkning kunna ingå femårig överenskommelse om kultursamverkan med 
Region Sörmland och den ideella föreningen Kulturlyftet. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har tidigare år tagit beslut om att bidra till kulturkonventet Folk 
och Kultur. Folk och Kultur har genomförts fem gånger: 2018, 2019, 2020, 2021 och 
2022. De tre första genomfördes som fysiska event i Munktellstaden och 2021 och 
2022 som ett digitalt event. Under dessa år har Folk och kultur utvecklats till att bli en 
av de mest betydelsefulla mötesplatserna för kulturlivet. Konventet har blivit en 
mötesplats för beslutsfattare och branschen för att diskutera kulturfrågor med ett bra, 
kvalitativt och varierat program.  
 
Företrädare för Region Sörmland, Eskilstuna Kommun och den ideella föreningen 
Kulturlyftet har, mot bakgrund av ovan, fört dialog om att ingå överenskommelse om 
kultursamverkan. Överenskommelsen innebär att parterna ska verka för att 
gemensamt, och genom evenemanget Folk och Kultur, utveckla kulturen i Eskilstuna 
kommun och Sörmland som helhet. I förslag till överenskommelse följer bland annat 
att Folk och Kultur ska vara ett årligen återkommande konvent med placering i 
Eskilstuna och att genomförandet av Folk och Kultur ska ske i nära samverkan med 
det lokala och regionala kulturlivet.  
 
I överenskommelsen fastställs att Region Sörmland, Eskilstuna kommun och 
Kulturlyftet är överens om att målet ska vara att Folk och Kultur ska; 

• öka antalet besökare/deltagare både från bransch och allmänhet,  

• bidra till ökat kulturintresse i Region Sörmland, 

• bidra till ökad samverkan inom Sörmland på såväl lokal och kommunal som 

regional nivå, och   

• bidra till att lyfta angelägna utvecklingsfrågor, exempelvis folkhälsa, 

besöksnäring och KKN (Kulturella och Kreativa Näringar). 

Kultur- och fritidsnämnden deltar i programorganisationen och beslutar angående 
finansiering av lokaler för evenemanget. Eskilstuna Kommunföretags styrelse har tagit 
beslut om inriktning att ingå sponsring och samverkansavtal med 750 000 kronor per 
år i 5 år.  
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Kommunledningskontoret föreslår kommunstyrelsens besluta att Eskilstuna kommun 
tecknar femårig överenskommelse om kultursamverkan med Region Sörmland och 
den ideella föreningen Kulturlyftet. 

Yrkanden 
Marie Svensson (S) yrkar ändring av kommunledningskontorets förslag till att 
kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att för Eskilstuna kommuns räkning 
kunna ingå femårig överenskommelse om kultursamverkan med Region Sörmland och 
den ideella föreningen Kulturlyftet. 
 
Maria Forsberg (V) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till Marie Svenssons (S) 
ändringsyrkande. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar ändring med att överenskommelsen ska tecknas på två år 
i stället för fem år. 
 
Marie Svensson (S) yrkar avslag på Kim Fredrikssons (SD) ändringsyrkande. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Kommunledningskontorets förslag. 

• Marie Svenssons (S) ändringsyrkande. 

• Kim Fredrikssons (SD) ändringsyrkande. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla Marie 
Svenssons (S) ändringsyrkande. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Eskilstuna kommunföretag AB 
Kultur- och fritidsnämnden 

 
 


